JOANNA FULFORD is a compulsive scribbler, with a passion for literature and history, both of which she has studied to postgraduate level. Other countries and cultures have always exerted a fascination and she has traveled widely, living and working abroad for many years. However, her roots are in England and are now firmly established in the Peak District, where she lives with her husband, Brian. When not pressing a hot keyboard she likes to be out on the hills, either walking or on horseback. However, these days equestrian activity is confined to sedate hacking rather than riding at high speed towards solid obstacles.

The Wayward Governess was a finalist in the Romantic Novelists’ Association’s Pure Passion awards, 2011.

Secrets in the Regency Ballroom
The Wayward Governess
His Counterfeit Condesa
Joanna Fulford

www.millsandboon.co.uk

Table of Contents

Cover

About the Author

Title Page

The Wayward Governess

Dedication

Chapter One

Chapter Two

Chapter Three

Chapter Four

Chapter Five

Chapter Six

Chapter Seven

Chapter Eight

Chapter Nine

Chapter Ten

Chapter Eleven

Chapter Twelve

Chapter Thirteen

Chapter Fourteen

Chapter Fifteen

Chapter Sixteen

His Counterfeit Condesa

Dedication

Chapter One

Chapter Two

Chapter Three

Chapter Four

Chapter Five

Chapter Six

Chapter Seven

Chapter Eight

Chapter Nine

Chapter Ten

Chapter Eleven

Chapter Twelve

Chapter Thirteen

Chapter Fourteen

Chapter Fifteen

Chapter Sixteen

Copyright

The Wayward Governess

To Vee Leighton for her insight and encouragement

throughout the writing of this book

Chapter One

‘Gartside! Alight here for Gartside!’

The guard’s voice roused Claire from her doze. Feeling startled and disorientated, she looked about her and realised that the coach had stopped. She had no recollection of the last ten miles of the journey to Yorkshire and had no idea what hour it might be. At a guess it was some time in the midafternoon. Her cramped limbs felt as though they had been travelling for ever, though in reality it was three days. For more reasons than one it would be a relief to escape from the lumbering vehicle. Further reflection was denied her as the door opened.

‘This is where you get down, miss.’

She nodded and, under the curious eyes of the remaining passengers, retrieved her valise and descended onto the street in front of a small and lowly inn.

‘Can you tell me how far it is to Helmshaw?’ she asked. ‘And in which direction it lies?’

The guard jerked his head toward the far end of the street. ‘Five miles. That way.’

‘Thank you.’

After a grunted acknowledgement he closed the door of the coach and climbed back onto the box. Then the driver cracked his whip and the coach moved forwards. Watching it depart, Claire swallowed hard, for with it went every connection with her past life. Involuntarily her hand tightened round the handle of her bag. The latter contained all her worldly possessions, or all she had been able to carry when she left, apart from the last few shillings in her reticule. The rest of her small stock of money had been spent on the coach fare and the necessary board and lodging on her journey. Her last meal had been a frugal breakfast at dawn and she was hungry now, but the inn looked dingy and unprepossessing and she felt loath to enter it. Instead she hefted the valise and set off along the street in the direction the guard had indicated earlier.

It soon became clear that Gartside was not much of a place, being essentially a long street with houses on either side, and a few small shops. As she walked she received curious stares from the passers-by but no one spoke. A few ragged children watched from an open doorway. A little way ahead a small group of men loitered outside a tavern. Uncomfortably aware of being a stranger Claire hurried on, wanting to be gone. She hoped that Helmshaw would prove more congenial, but a five-mile walk lay between her and it. Massing clouds threatened rain. Would it hold off until she reached her destination? And when she got there, what would be her welcome? She hadn’t set eyes on Ellen Greystoke in seven years, and nor had there been any correspondence between them apart from that one letter, written to her aunt’s dictation, not long after Claire had removed there. Seven years. Would her old governess remember her? Would she still be at the same address? What if Miss Greystoke had moved on? Claire shivered, unwilling to contemplate the possibility. She had nowhere else to go, no money and no immediate prospect of earning any. Moreover, there was always the chance that her uncle would discover where she had gone.

For the past three days it had been her constant dread. Each time a faster vehicle had passed the public coach her heart lurched lest it should be he. Every feeling shrank from The scene that must surely follow, for he would not hesitate to compel her return. After that she would be lost. She had no illusions about her ability to resist her uncle’s will: those had been beaten out of her long since. His maxim was: Spare the rod and spoil the child, a policy he had upheld with the utmost rigour. He would have her submission all right, and would use any means to get it.

At the thought of what that submission meant her stomach churned. Within the week she would become Lady Mortimer, married against her will to a man old enough to be her father, a portly, balding baronet with a lascivious gaze that made her flesh crawl. The memory of his proposal was still horribly vivid. She had been left alone with him, an occurrence that had set warning bells ringing immediately. Her aunt and uncle were usually sticklers for propriety. After a few minutes of stilted conversation Sir Charles had seized her hand, declaring his passion in the most ardent terms. Repelled by the words and the feel of his hot, damp palms she had tried to break free, only to find herself tipped backwards onto the sofa cushions. Claire swallowed hard. Almost she could still feel his paunch pressing her down, could smell the oily sweetness of hair pomade and fetid breath on her face as he tried to kiss her. Somehow she had got a hand free and struck him. Taken aback he had slackened his hold, allowing her to struggle free of that noxious embrace and run, knowing she’d rather be dead than married to such a man. How her refusal had been represented to her uncle afterwards she could only guess, but his anger was plain.

‘You stupid, ungrateful girl! Who do you think you are to be refusing such an offer? Do you imagine you will ever get another as good?’

All her protestations had counted for nothing. She could see her uncle’s cold and furious face.

‘You have until tomorrow morning to change your mind or I’ll know the reason why. By the time I’ve finished with you, my girl, you’ll be only too glad to marry Sir Charles, believe me.’

She had believed him, knowing full well it was no idle threat, and so she had run away the same night.

‘Now there’s a fancy bit of muslin.’

‘Aye, I wouldn’t mind ten minutes behind the tavern with her.’

The voices jolted Claire from her thoughts and, as their lewd import dawned, she reddened, recognising the group of loafers she had seen before. From their dress they were of the labouring class, but dirtier and more unkempt than was usual. Uncomfortably aware of their close scrutiny Claire kept walking, determined to ignore them, but as she drew nigh the group one of them stepped in front of her blocking the way. When she tried to go round him he sidestepped too, blocking the path again. He looked to be in his early twenties. Taller than her by several inches and sturdily built, he was dressed like the others in a brown drab coat and breeches. A soiled green neckcloth was carelessly tied about his throat. Lank fair hair straggled beneath a greasy cap and framed a narrow unshaven face with a thin-lipped mouth and cold blue eyes. These were now appraising her, missing no detail of her appearance from her straw bonnet to the dark blue pelisse and sprigged muslin frock. Although she had dressed as plainly as she could to avoid attracting attention, there was no mistaking the fine quality and cut of her garments.

‘Can you spare a coin, miss?’

‘I’m sorry, no.’

‘Just a shilling, miss.’

‘I have none to spare.’

‘I find that hard to believe, a fine young lady like yourself.’

‘Believe what you like.’

She made to step round him again, but again he prevented it.

‘Suppose I take a look for myself.’

Before she could anticipate it he grabbed her reticule. Claire tried to snatch it back, but he held on. His four companions gathered round, grinning. Seeing herself surrounded she fought panic, knowing instinctively it would be a mistake to show fear. He shook the reticule and heard the chink of coins. Her last few shillings!

‘Sounds like money to me,’ he remarked with a wink to the general audience.

‘Give that back.’

He grinned. ‘What if I don’t, eh?’

Claire glared at her tormentor. She had not risked so much and come all this way merely to fall victim to another bully. Resentment welled up, fuelling her anger, and without warning she lashed out, dealing him a ringing crack across the cheek.

‘Give it back, you oaf!’

In sheer surprise he let go of the reticule while his companions drew audible breaths and looked on in delighted anticipation. Claire lifted her chin.

‘Get out of my way!’

She would have pushed past, but he recovered and seized her arm in a painful grip.

‘You’ll pay for that, you little bitch.’

Glaring up at him, she forced herself to meet the cold blue eyes.

‘Unhand me.’

‘High and mighty, aren’t we? But I’ll take you down a peg or two.’

‘Aye, that’s it, Jed,’ said a voice from the group. ‘Show her.’

A chorus of agreement followed and with pounding heart Claire saw them move in closer. Jed smiled, revealing stained and decaying teeth.

‘Since you won’t give a coin I’ll take payment in kind. Perhaps we all will, eh, lads?’

A murmur of agreement followed. Her captor glanced toward the alley that ran alongside the tavern. Claire, following that look, felt her stomach lurch.

‘Let go of me.’

She tried to twist free, but his grip only tightened. In desperation she kicked out. The blow connected and she heard him swear, but it was a temporary victory. Moments later she was dragged into the alley and shoved up against the outer wall of the inn. Then his arm was round her waist and his free hand exploring her breast. She could feel his hot breath on her neck. Claire struggled harder.

‘Aye, go on, fight me. I like it better that way.’

‘Let me go!’

‘Not before I’ve given you what you need, lass.’

‘Save some for us, Jed,’ said a voice from behind him.

He grinned appreciatively. ‘I reckon there’s enough here to go round. You’ll get your turns when I’m done.’

More laughter greeted this. Claire screamed as Jed’s hands fumbled with her skirt.

‘Let her go!’

Hearing that hard, cold command, the group fell silent, turning to look at the newcomer who had approached unnoticed. Claire swallowed hard, her heart pounding even as her gaze drank in every detail of her rescuer’s appearance. An arresting figure, he was a head taller than any present. His dress proclaimed the working man, but there the similarity ended: if anything his upright bearing smacked more of a military background. The brown serge coat had seen better days but it was clean and neat and covered powerful shoulders; waistcoat, breeches and boots adorned a lean, athletic figure that had not an ounce of fat on it. Dark hair was visible from beneath a low-crowned felt hat. However, it was the face that really held attention, with its strong bone structure and slightly aquiline nose, the chiselled, clean-shaven lines accentuated by a narrow scar that ran down the left side from cheek to jaw. The sculpted mouth was set in a hard, uncompromising line, as uncompromising as the expression in the grey eyes.

For a moment or two there was silence, but the hold on Claire’s arm slackened. With pounding heart she glanced up at the newcomer, but he wasn’t looking at her. The hawk-like gaze was fixed on her persecutor. The latter sneered.

‘This is none of your business, Eden.’

‘Then I’ll make it my business, Stone.’ The quiet voice had the same Yorkshire burr as the others, but it also held an inflexion of steel.

‘We were just having a little fun, that’s all.’

‘The lady doesn’t seem to share your idea of amusement.’

‘What’s it to you?’

The reply was a large clenched fist that connected with Stone’s jaw. The force of the blow pitched him backwards and sent him sprawling, stunned, in the mud of the alley. Before he could stir, one of his companions threw a punch at Eden. He blocked it and brought his knee up hard into his attacker’s groin. The man doubled over in agony. As he staggered away a third stepped in. Eden ducked under the swinging fist and landed his opponent a savage upper cut that lifted him off his feet and flung him backwards to lie in the mud with Stone. Seeing the fate of their fellows, the remaining two men hesitated, then backed away. Eden threw them one contemptuous glance and then looked at Claire.

‘Are you hurt, miss?’

‘No. I… I’m all right,’ she replied, hoping her voice wouldn’t shake.

‘Good. Then I’ll set you on your way.’

He looked round at the others as though daring them to challenge the words, but no one did. Instead they avoided his eye and moved aside. Seeing her bag lying nearby, Eden picked it up. As he did so, Stone came to, propping himself groggily on one elbow, his other hand massaging the lump on his jaw. Blood trickled from a split lip.

‘You’ll get yours, Eden, I swear it!’

If the other was in any way perturbed by the threat he gave no sign of it save that the glint in the grey eyes grew a shade harder.

‘I’ll look forward to that, Stone.’

Then, placing a firm but gentle hand under her elbow, he led Claire away from the scene.

For a few moments they walked in silence and she was grateful for the respite because it allowed her time to regain her self-control. She was trembling now with reaction and the knowledge of how narrow her escape had been. Moreover she was ashamed to the depths of her soul to have been seen in such a situation. Respectable young women did not travel unaccompanied and would never place themselves in circumstances where they might attract the attentions of such brutes as those. Her face reddened. What must he think?

She stole a glance at her protector, but the handsome face gave nothing away. Nor did he venture a comment of any kind. Instead they walked on in silence until they were well clear of the tavern, she all the while aware of the warmth of his hand beneath her elbow. It was a gesture that was both comforting and disturbing at once. Yet the nearness of this man was not threatening as those others had been. How much she owed him. She stole another look at his face.

‘Thank you, sir. I am most grateful for what you did back there.’

The grey eyes regarded her steadily a moment.

‘I beg you will not regard it, madam.’

Claire knew a moment’s surprise for the Yorkshire burr had disappeared to be replaced with the pure modulated diction associated with a very different social rank. However, fearing to seem rude, she did not remark on it.

‘Who were those men?’ she asked then.

‘Scum. They needn’t concern you further.’ He paused. ‘May I ask where you’re going?’

‘To Helmshaw.’

‘Helmshaw. That’s a fair walk from here.’

‘Yes, I believe so, but the public coach doesn’t go there.’

‘You came on the coach?’

‘Yes.’

‘Alone?’

Her cheeks reddened. ‘As you see.’

‘You have family in Helmshaw perhaps?’

‘A friend.’

‘But your friend is not expecting you.’

‘No, not exactly.’

‘Not at all, I’d say, or you would have been met at the coach.’

Not knowing what to say, Claire remained silent. A few moments later they reached the end of the street. There he paused, looking down at her.

‘Yonder lies the road to Helmshaw. I’d walk along with you, but I’ve important business requiring my attention here. However, I think you’ll not be troubled again.’

She managed a tremulous smile. ‘I’m sure I shan’t be. You’ve been most kind, sir.’

‘You’re welcome, Miss, er…’

‘Claire Davenport.’

He took the offered hand and bowed. For one brief moment she felt the warmth of his touch through her glove. Then he relinquished his hold.

‘Farewell, Miss Davenport.’

‘Farewell, Mr Eden. And thank you again.’

He handed her the valise and touched his hand to his hat. Then he turned and walked away. Feeling strangely bereft, she watched the tall departing figure with a rueful smile. In all likelihood they would never meet again, though she knew she would never forget him. With a sigh she turned and continued on her way.

As the man Eden had predicted she met with no more trouble on the road, but half an hour later it came on to rain, a thundery summer shower. The open roadway offered no shelter and in a very short time she was soaked through. It was with real relief that she saw the first houses on the edge of the village. An enquiry of a passing carter directed her to a grey stone house set back from the road in a pleasant garden. Claire paused by the gate, feeling her stomach knot in sudden apprehension. What if Miss Greystoke had moved on? It had been seven years after all. What would she do then? Where would she go? Taking a deep breath, she walked up the paved pathway to the front door and rang the bell. A maidservant answered. On seeing Claire’s bedraggled and muddied appearance she eyed her askance.

‘The doctor’s not at home,’ she said.

Shivering a little now, Claire stood her ground.

‘It is Miss Greystoke I seek, not the doctor.’

Before the girl could answer another voice spoke behind her.

‘Who is it, Eliza?’

Claire’s heart beat painfully hard. The woman’s elegant lavender-coloured gown was different, but everything else was familiar from the light brown hair to the blue eyes now regarding her with shock and concern.

‘Claire?’ The woman came closer, wonder writ large in her expression, and then a beaming smile lit her face. ‘Oh, my dear, it really is you!’

‘Miss Greystoke.’

‘What a wonderful surprise. But what am I doing talking here on the doorstep? Come inside, do.’

Only too happy to obey, Claire stepped into the hallway and for a moment the two women faced each other in silence. Then Ellen Greystoke opened her arms and drew her visitor into a warm embrace. Knowing herself safe for the first time in days, Claire began to shake.

‘Good gracious! How cold you are! We must get you out of those wet clothes at once. Then we shall sit down and have some tea and you can tell me everything.’

Claire was escorted to a pleasant upstairs bedroom, provided with hot water and towels, and then left in privacy. Shivering, she removed her bonnet and then stripped off her wet things. How good it was to be free of them at last and to be able to bathe again and tidy her hair. Having done so, she donned a clean gown. It was one of two that she had been able to bring. Apart from those, a russet spencer, a few necessary personal items and her sketchbook, the valise contained nothing of value. Involuntarily Claire’s hand sought the locket she wore around her neck. It was her sole piece of jewellery and it bore the only likeness of her parents that she possessed. She had inherited her mother’s dusky curls and hazel eyes and her face had the same fine bone structure. Her father too had been dark haired with rugged good looks. It was not hard to see why her parents had been attracted to each other or why Henry Davenport should fly in the face of his family’s disapproval and marry a young woman with only a pretty countenance and a hundred pounds a year to recommend her. Goodness was not a marketable quality in their eyes. Yet, contrary to all predictions, the marriage had been a success. Claire had fond memories of her early years, days filled with sunshine and laughter when she’d been truly happy and carefree. How long ago it all seemed and how like a dream.

An outbreak of typhus changed everything: her father had sickened first and then her mother, the fever carrying them off within three days of each other. At a stroke she was an orphan. Miss Greystoke had taken it upon herself to inform her father’s family and in due course Uncle Hector had arrived. Her thirteen-year-old self could see the likeness to her father in the dark hair and grey eyes, but there the similarity ended. The tall, unsmiling man in black was a stranger whose cold expression repelled her. She hadn’t wanted to go with him and had sobbed out her grief in Miss Greystoke’s arms. In the end though there had been no choice and she had been taken to live at her uncle’s house.

From the moment of her arrival she knew Aunt Maud disliked her and resented her presence there. At first she had not understood why, but as time passed and she grew from child to young woman the contrast between her and her much plainer cousins became marked. To be fair her cousins showed no resentment of her good looks, but then they were so timid that they never expressed an opinion on anything. Claire, outgoing and high-spirited, found them dull company. Moreover she found the educational regime in the house stifling.

From the start Miss Greystoke had always encouraged her to think for herself and to read widely and Claire’s naturally enquiring mind devoured the books she was given and easily assimilated what she found there. She loved learning for its own sake and enjoyed gaining new skills, whether it was drawing or playing the pianoforte, speaking in French or discussing current affairs. In her uncle’s house everything was different. Independent thought was discouraged, and only the most improving works considered suitable reading material. They were taught their lessons under the exacting eye of Miss Hardcastle, a hatchet-faced woman with strict views about what constituted a suitable education for young ladies, and an expectation of instant obedience in all things. In this she was fully supported by Aunt Maud and any infraction of discipline was punished. Claire, loathing the constraints imposed on her, had been openly rebellious at first, but she had soon learned the error of her ways. Remembering it now, she felt resentment rise in a wave. She would never return no matter what.

Some time later she joined Ellen in the parlour where she was plied with hot tea and slices of fruit cake. When she had finished she favoured her friend with an explanation of why she had fled her uncle’s house. Ellen listened without interruption, but the blue eyes were bright with anger and indignation. Claire swallowed hard.

‘I’m so sorry to impose on you like this, Miss Greystoke, but I didn’t know where else to turn.’

‘Where else should you turn but to me? And let us dispense with this formality. You must call me Ellen.’

‘You don’t know how I missed you all these years.’

‘And I you. My brightest pupil.’

‘Did you receive my letter?’

‘Yes, I did.’

‘I wanted to write again, but my aunt would not permit it.’

‘Then you did not get my other letters?’

Claire stared at her. ‘What other letters?’

‘I wrote several, but there was never any reply, so in the end I stopped sending them.’

‘On my honour I never received them.’

‘No, after what you have told me I imagine you did not.’

Anger and indignation welled anew and Claire bit her lip. To think that all that time her aunt had lied to her, if only by omission.

‘It was the saddest day of my life when I had to leave you. Your parents’ house was such a happy place and they were always so good to me. I felt more like a member of the family than a governess.’

‘I feel as though I have been in prison for the past seven years. And then this. I could not do what they wanted, Ellen.’

‘Of course not! No woman should ever be compelled to marry a man she does not love and esteem. What your uncle did was shameful.’

‘But what if he finds me?’

‘He shall not remove you from this house.’

‘I wish I were not so afraid of him, Ellen.’

‘I am not surprised that you are. The man is a perfect brute.’

‘If my aunt read your letters, she will have seen the address and may guess where I am.’

‘She probably burnt them without reading them. In any case it was a long time ago. It is most unlikely she kept them.’

‘I pray she did not.’ Claire’s hands clenched. ‘If only I might reach my majority and be out of their power for good.’

‘That day cannot be so far away now. How old are you?’

‘Four months short of my twenty-first birthday.’

‘No time at all. It will soon pass and then you will be a free woman.’

‘Somehow I must earn my living and I am not afraid to work, provided it is honest employment. I do not wish to be a burden.’

Ellen smiled and squeezed her hand gently. ‘You could never be a burden to me.’

‘But what will your brother say when he returns?’

‘You leave George to me.’

Doctor Greystoke returned some time later. In his early forties, he was a little over the average height and had a strong athletic build, which made him seem younger than his years. His face was pleasant and open rather than handsome and, as yet, relatively unlined save for the creases round the eyes and mouth. Like his sister he had light brown hair, in his case greying a little at the temples and lending him a distinguished air. Claire thought he had a kindly face. Even so there was no way of knowing how he would respond to having his home invaded by a stranger—and a penniless stranger to boot.

She need not have worried. Having been apprised of the situation, he seated himself on the sofa beside his unexpected guest, regarding her keenly.

‘My sister has told me everything, Miss Davenport. I confess I am deeply shocked to learn of the reason for your coming here, but can in no way blame you for leaving. To force a young woman into marriage must be in every way repugnant to civilised thinking.’ He smiled. ‘You are welcome to remain here as long as you wish.’

‘Thank you. May I also ask that my reason for being here remains a secret?’

‘You may rely on it. Neither my sister nor I will divulge it to a soul.’

Claire’s eyes filled with tears and a lump formed in her throat.

‘Indeed, sir, you are very good.’

To her horror tears spilled over and ran down her face and she dashed them away with a trembling hand. Seeing it his face registered instant concern.

‘Don’t cry,’ he said. ‘You’re safe here.’

Claire drew in a shuddering breath and fumbled for a handkerchief. Before she could find it he produced his own.

‘Here, try this. I prescribe it for the relief of tears.’

It drew a wan smile and he nodded approvingly. ‘That’s it. Now dry your eyes and let us have no more of this. I absolutely forbid you to be sad here.’

Ellen rose and rang the bell to summon the maid.

‘Shall we have some more tea?’

Her brother looked up and grinned. ‘I thought you’d never ask.’

Chapter Two

Gleams of moonlight shone through flying rags of cloud, its pale glow illuminating the moor and the winding road along which the wagon made its steady progress. Drawn by four great draught horses it lumbered on, its load a dark mass concealed beneath a heavy tarpaulin. Apart from the driver and his companion on the box, six others accompanied the wagon, big men chosen for their physical strength. Two walked in front with lighted torches; the others rode on either side of the vehicle. All were armed with clubs and pistols. Conversation was kept to a minimum. The only sounds were the wind and the muffled rumbling of iron-rimmed wheels over the track. For it was more track than road, an ancient drovers’ trail that crossed the hills above Helmshaw. As they walked the men kept a sharp look out, their eyes scanning the roadway ahead and the pooled shadows to either side. No other sound or movement revealed any more human presences. The little convoy might have been the last living things upon the face of the earth.

‘All quiet so far,’ muttered the driver, ‘but I’ll not be sorry to see journey’s end.’

His companion merely grunted assent.

‘If it weren’t for t’money you’d not catch me out here with this lot,’ the other continued. ‘I thought long and hard about it I can tell thee. A man should be at his fireside of an evening, not wandering t’moors to be prey to scum.’

Another grunt greeted this. Seeing his companion wasn’t in a responsive mood, Jethro Timms gave up the attempt at conversation. From time to time he eyed the other man. A taciturn cove, he thought, and no mistake. However, what he lacked in amiability he made up for in sheer physical presence for he was tall and well made with a lean, athletic figure that had about it something of a military bearing, though nothing about his clothing suggested it. Coat, breeches and boots, though strong and serviceable, had seen better days. Still, the driver reflected, that was not surprising. Since Napoleon went to Elba there were lots of ex-soldiers roaming the land looking for work, though heaven knew it was in short supply. If a man was desperate enough he might volunteer to ride guard on a wagon in the middle of the night.

He gave his companion another sideways glance, but the other seemed unaware of it, his gaze on the way ahead. Dark hair was partly concealed under a hat which shadowed the strong lines of brow and jaw. Down one cheek the faint line of a scar was just visible. It might have been a sabre slash, but the driver didn’t care to ask. Something about those steel-grey eyes forbade it. Nevertheless, he thought, Eden was a comforting presence tonight, not least for the blunderbuss he held across his knee and the brace of pistols thrust into his belt.

Timms made no further attempt to break the silence and the wagon lumbered on. Gradually the scenery began to change, the open heath giving way to more rugged terrain as the track passed through a deep valley. On either hand the dark mass of the hillsides was just visible against the paler cloud above, but to one side the ground fell away in a steep drop to the stream. As it passed through the declivity the track narrowed. Suddenly Eden sat up, his expression intent.

Timms swallowed hard. ‘What is it?’

‘I thought I heard something. Stones sliding.’

‘I can’t hear owt.’

For a moment or two they listened, but the only sounds were the wind through the heather and the chuckling water below.

‘Tha must have imagined…’

The driver’s words were lost as the darkness erupted in a flash of fire and the sharp report of a pistol. A link-man cried out and fell, his torch lying unheeded on the path. As though at a signal a dozen dark shapes rose from the concealing heather and rushed forwards. Cursing, Timms reined in his startled team as a masked attacker reached up to drag him from his seat. Beside him the blunderbuss roared and a man screamed, falling back into the darkness. On the other side of the wagon two others launched themselves at Eden. He swung the blunderbuss hard and felt it connect with bone. His attacker staggered and fell. The other came on. Eden kicked out at the masked face and heard cartilage crunch beneath the sole of his boot. A muffled curse followed and the would-be assailant reeled away, clutching his ruined nose. Eden drew the pistols from his belt as his gaze took in the chaos of struggling shadowy forms in the roadway. As another masked face loomed out of the dark he loosed off a shot. The ball took the man between the eyes and he fell without a sound. Several others swarmed toward the wagon.

Timms, struggling to control the restive horses, cried a warning as hands reached up to drag him from the box. Eden heard it and, turning, fired the second pistol. He heard a yelp of pain and saw a man go down, but almost immediately another shot rang out and Timms swore, clutching his arm. A moment later he was dragged from the box and lost to view. Other hands caught hold of Eden. Instead of resisting them he threw himself forwards, diving off the wagon to land on top of his assailants in the road. Fists and feet connected with flesh amid muffled cries and oaths. Then he was free. Leaping to his feet, he spun round to find himself staring at the mouth of a pistol. Pale moonlight afforded a swift impression of cold eyes glinting above a mask, and below it a soiled green neckcloth. For one split second something stirred in Eden’s memory. Then there was a burst of flame and a loud report. Hot lead tore into flesh and he staggered, clutching his shoulder. Blood welled beneath his fingers and then vicious pain exploded in a burst of light behind his eyeballs and he fell.

He lay in the dirt for some moments, aware only of the pain that seemed to have replaced all other sensation. The sounds of fighting receded. With an effort of will he forced back the threatening faintness and became aware of a voice issuing instructions. Moonlight revealed dark figures round the wagon, some unhitching the horses, others loosening the ropes that held the load, flinging back the tarpaulin to reveal the crate beneath. Eden’s jaw tightened as the figures swarmed aboard and levered it off the wagon. As in slow motion it crashed onto the road and rolled forwards down the slope, tumbling over and over, gathering momentum until it came to rest, smashed and broken on the rocky streambed below. A ragged cheer went up from the wreckers. At that a man stepped forwards to face the remaining members of the escort. Like his companions his face was covered by a scarf and his hat pulled low.

‘Tell Harlston his machines are not wanted here,’ he said. ‘Any attempt to replace this one will result in more of the same.’

With that he jerked his head towards his companions and the whole group made off into the darkness. Eden tried to rise, but the pain scythed through his shoulder. Crimson bombs exploded behind his eyes and then blackness took him.

He had no idea how long he lay there; it might have been minutes or hours. For some moments he did not move, aware only of cold air on his face and the dull throbbing ache in his shoulder. Instinctively he lifted his hand to the wound and felt the stickiness of blood. Then the details began to return. As he became more aware of his surroundings the first thing that struck him was the eerie silence, a hush broken only by the wind and the stream. The sky was a lighter shade and the stars fading so dawn could not be far off. Experimentally he tried to rise; pain savaged him and he bit back a cry. With an effort of will he dragged himself to a nearby boulder and used it to support his back while he forced himself to a sitting position. The effort brought beads of cold sweat to his forehead and it was some minutes before he could catch his breath. Then he looked around. In the predawn half light he could make out the dark silent shapes that were the bodies of the slain. Grim-faced, he counted half a dozen. Where were the rest? The wreckers were long gone, but surely some of the wagon escort had lived. He could see no sign of the wagon or the horses. Had the surviving members just abandoned their fellows to their fate and saved their own skins?

Anger forced Eden to his knees and thence to his feet, using the rock to steady himself. Agony seared through the injured shoulder. His legs trembled like reeds. Gritting his teeth against the pain, he drew in a few deep breaths. As he did so he glanced over the edge of the hillside. Among the rocks that lined the stream he saw the smashed remains of the power loom and with it the wagon. At the sight his fists clenched, but he understood now why he had been left behind in this place. The survivors had taken the horses for themselves and the injured. He had been mistaken for one of the dead. The thought occurred that if he didn’t find help soon he might well be among their number. The nearest town was Helmshaw: Harlston’s Mill was located on its edge. It was perhaps two miles distant. Mentally girding himself for the effort and the coming pain, Eden stumbled away down the track.

His progress was pitifully slow because every few minutes he was forced to rest. The sky was much lighter now and the track clear enough, but pain clouded his mind until he could think of nothing else. Moreover, the darkened patch of dried blood on his coat was overlain with a new scarlet wetness that spread past the edges of the original stain. He had tried to stanch the bleeding with a wadded handkerchief, but that too was sodden red. His strength was ebbing fast and only sheer will forced him to put one foot in front of the other. He had gone perhaps half a mile when the level track began to rise at the start of a long steady climb up the next hill. Eden managed another fifty yards before pain and exhaustion overcame his will and he collapsed on the path in a dead faint.

Claire was woken just after dawn by heavy pounding on the front door. Her heart thumped painfully hard and for one dreadful moment she wondered if her uncle had discovered her whereabouts and was come to drag her away. Forcing herself to take a deep breath, she slipped from the bed and threw a shawl about her shoulders. Then she crept to the bedroom door and opened it a crack, listening intently. The pounding on the door increased and was followed by Eliza’s indignant tones as she went to answer it. Then a man’s voice was heard demanding the doctor. Claire breathed a sigh of relief. Not her uncle, then.

‘What’s so urgent that the doctor must be dragged from his bed at this hour?’ demanded Eliza.

‘There’s half a dozen injured men at Harlston’s Mill,’ the man replied. ‘Some bad hurt.’

‘Good gracious! Not another accident?’

‘No accident. They were escorting a consignment of new machinery for t’mill. Seems they were attacked on their way over t’moor. There’s been some killed an’ all.’

‘Heaven preserve us from such wickedness! Wait here! I’ll fetch the doctor.’

Within a quarter of an hour Dr Greystoke had left the house. Claire heard the sound of horses’ hooves as the men rode away, and in some anxiety digested what she had heard. Her limited knowledge of the machine-breakers’ activities had been gleaned from newspaper accounts: here evidently it was far more than just a story of distant industrial unrest. Here the violence was all too real. Could it be true that men had lost their lives? The thought was chilling. What could make men so desperate that they were prepared to kill?

It was a question she put to Ellen when they met in the breakfast parlour some time later.

‘When the war with France cut off foreign trade it caused a lot of hardship hereabouts,’ her friend replied. ‘Even now that Napoleon is exiled the situation is slow to change. The advent of the power looms is seen as yet another threat to men’s livelihoods.’

‘Then why do mill owners like Harlston antagonise the workforce in that way?’

‘They see it as progress and in a way I suppose it is. The new machines are faster and more efficient by far than the old looms. All the same, it is hard to reconcile that knowledge with the sight of children starving.’

Claire pondered the words, for they suggested a world she had no experience of. In spite of recent events her life had been sheltered and comfortable for the most part and although she had lost her parents she had still been clothed and fed and there had always been a roof over her head. Other children were not as fortunate. For so many orphans the only choice was the workhouse. If they survived that, it usually led to a life of drudgery after. For a young and unprotected girl the world was hazardous indeed. Recalling the scene in Gartside, she shuddered.

‘Are you all right, Claire? You look awfully pale.’ ‘Yes, a slight headache is all.’

‘No wonder with all you’ve been through.’

Claire managed a wan smile. She hadn’t told Ellen about the incident with Stone and his cronies. She had felt too ashamed; the memory of it made her feel dirty somehow and she wanted nothing more than to forget about it. Yet now it returned with force and with it the recollection of the man who had saved her.

‘Why don’t you go for a walk this morning?’ Ellen continued. ‘I’m sure the fresh air would do you good.’

‘Yes, perhaps you are right.’

‘There is a gate in the garden wall that leads out onto the moor. It is quite a climb, but the views from the top are worth the effort.’

‘I could take my sketchbook.’

Ellen smiled. ‘You have kept up your drawing, then?’

‘Oh, yes. It is one of my greatest pleasures.’

‘You were always so gifted that way. I shall look forward to seeing your work later.’

‘Will you not come with me?’

‘I wish I could, but this morning I have an engagement in town. Never fear, though, we shall take many walks together in future. The countryside hereabouts is very fine.’

Looking out across the sunlit moor an hour later Claire could only agree with her friend’s assessment. From her vantage point she could see the town below, and the mill, and then the wide expanse of rolling heath and the hills beyond. Far above her a skylark poured out its soul in song. Listening to it, Claire felt her spirits lift for the first time and suddenly the future seemed less threatening. Smiling, she walked on, revelling in the fresh air and exercise.

She had followed the track for another mile or so when she saw the figure lying on the path. It was a man and he was lying very still. Claire frowned. What on earth was he doing there? How had he got there? She approached with caution but he did not move. Her gaze took in boots, breeches and coat and the dark stain on the shoulder. It was unmistakably blood. Swallowing hard, she drew nearer and then gasped.

‘Mr Eden!’

In a moment she was beside him, her fingers seeking his wrist for a pulse. For a moment she couldn’t find one and her heart sank. Her fingers moved to his neck and in trembling relief she found it at last, a slow and feeble beat. His face was very pale, the skin waxy where it showed above the stubble of his beard. When she spoke to him again there was no response. Claire gently lifted the edge of his coat and her eyes widened.

‘Dear God,’ she murmured.

Shirt and waistcoat were soaked, as was the wadded handkerchief thrust between. He had been shot. Shocked to the core, she stared a second or two at the scarlet stain. Who could have done such a thing? Unbidden, the memory of their first meeting returned and she heard Stone’s voice: ‘You’ll get yours, Eden, I swear it.’ Feeling sick and guilty, Claire bit her lip. Was this her fault? Had his earlier action brought this on him? There was no time for further reflection; he needed help and soon. She looked around in desperation, her mind retracing her route and the length of time it would take to get back and wondering if she would find Ellen or her brother returned yet. In the midst of these thoughts her eye detected a movement further down the track. Straightening, she shaded her eyes and strained to see, praying it might be a rider. In fact it was several riders and in their midst a cart. Almost sobbing with relief, she waved frantically.

‘Help! Over here!’

It seemed to take an age before they heard her. Then two of the men spurred forwards to investigate. Claire stood on the track and watched them come. They reined in, regarding her with open curiosity. Then they noticed the still form lying at the edge of the path.

‘What’s happened here, lass?’ demanded the first.

‘He’s badly injured. He needs a doctor and soon.’

‘Have no fear. Help is at hand.’

The first rider dismounted and hastened over to the injured man. Then Claire heard a muffled exclamation.

‘Merciful heavens, it’s Mark Eden.’

‘What!’ His companion edged his mount closer. ‘I heard he was missing, believed dead.’

‘He soon will be if we don’t get him to a doctor. Help me get him onto my horse.’

Claire eyed the approaching vehicle. ‘Would it not be better to put him on the cart?’

The men exchanged glances, then shook their heads.

‘Better not, lass.’

‘I don’t understand.’

They gave no further explanation and she could only watch in helpless bewilderment as they lifted Eden and put him on the horse. Then one mounted behind, holding the inert form so it could not fall. They had no sooner done so than the lumbering wagon drew nigh. Seeing what it contained, Claire went very pale.

‘Come away, lass, it’s no sight for a woman’s eyes.’ The man’s voice was gruff but kindly. ‘I’ll take thee up on t’horse behind me.’

‘Those men in the cart, are they…?’

‘Dead? Aye. Killed last night in the attack on Harlston’s machines.’

Claire drew in a deep breath and then glanced at the slumped form on the other horse, praying they had not come too late.

When Eden came round it was to the sound of voices and hurrying footsteps. Through a fog of pain he had an impression of walls and floor and ceiling. He didn’t recognise the room. It had a strange and yet familiar smell too, something vaguely chemical that resisted identification and yet one he thought he ought to know. He shifted a little and winced as pain knifed through his shoulder.

‘Don’t try to move.’

He looked up and saw a face bending over his. His mind registered a girl—no, a young woman. Twenty years old or thereabouts. Dark curls framed a face with high cheekbones and beautiful chiselled mouth. But it was the eyes one noticed most: huge hazel eyes deep enough to drown in. They seemed familiar somehow.

‘Where am I?’

‘At the doctor’s house.’

His brows knit, unable to comprehend how this had occurred, but having to trust the evidence of his eyes. Before he could say more he heard another voice.

‘Lift him onto the table. Gently now. That’s it.’

He stifled a groan as hands raised him, felt the hard, flat surface under his back. Then he heard the same voice speak again.

‘Fetch me hot water, Claire, and clean cloths.’

A swish of skirts announced her obedience to the command. Her quiet voice brought the two erstwhile assistants after her. As their footsteps receded a man’s face swam into view, a pleasant clean-shaven face with clear-cut features. It was framed by light brown hair, greying a little at the sides. The eyes were blue and now staring as though they had seen a ghost. The same shock was registered in the grey eyes of the injured man.

‘George,’ he murmured. ‘George Greystoke.’

‘Marcus?’ The doctor looked closer, taking in every detail of the pale face and resting on the scarred cheek. ‘Marcus Edenbridge. By the Lord Harry, it is you. But what in the name of—?’

He broke off as a hand closed over his in silent warning.

‘No, it’s Mark Eden at present.’

For a moment the blue eyes narrowed and then the doctor nodded. Then he took Eden’s hand in a warm grip.

‘Tell me later. Right now I must get that ball out of your shoulder or the wound will fester.’

Before either of them could say more the girl returned. With her was an older woman who seemed to resemble George. They set down the bowl of water and the cloths and then came to stand by the table. George glanced round.

‘Help me get his coat and shirt off, Ellen.’

They were gentle, but nevertheless Eden bit his lip against the pain. Once the task was accomplished George laid out his instruments and, selecting a probe, held it in the flame of a spirit lamp before dousing it in alcohol. He did the same with the forceps. Then he put a thick strip of leather between the patient’s jaws.

‘Bite down on this.’

Eden obeyed. A moment or two later the probe slid into the wound. Sweat started on his skin. Greystoke frowned in concentration and the silence stretched out. The probe went deeper. Eden’s jaw clenched. Then he heard the other speak.

‘Ah, here we are. Hand me the forceps, Ellen.’

Eden’s fists tightened as the pain intensified until it dominated every part of his being. Then the light in the room narrowed to a single point and winked out.

Claire watched Greystoke extract a wad of bloody cloth from the wound and drop it into a metal bowl. Then he returned for the ball. It dropped into the receptacle with a metallic clink. After that he swabbed the area liberally with alcohol before covering it with a thick pad of gauze and bandaging it securely in place.

‘Will he be all right?’

‘Time will tell,’ replied Greystoke. ‘He’s lost a lot of blood and is much weakened by it. There is also the chance of fever.’ Then, seeing Claire’s white face he gave her a gentle smile. ‘But he’s young and strong and with God’s grace and good nursing he may recover.’

Eden was riding down a dusty road. It was hot, very hot. He could feel the burning sun on his skin and the rhythm of the horse beneath him, could hear the hoof beats and the jingling harness of the mounted column behind. The air smelled of dry earth and dung, spice and horse sweat. Above him the sky was a hard metallic blue. Then he heard shouting and the clash of swords, he saw the mêlée in the road ahead and the litter, its curtains a vivid splash of colour in the midst of all. Women screamed. Then his sword was in his hand and the column swept like a tide onto the dacoit raiders and washed them away or drowned them quite. And then there was silence and the curtains of the litter parted and he saw her: Lakshmi. For a moment he was struck dumb, unable to tear his eyes away. He thought he had never seen anything so beautiful in his life, a living dream and lovelier than a fairy-tale princess, though a princess in all truth. Unable to help himself he smiled and she smiled too, though shyly. And he spoke to her in her language and she to him in his and he offered her his protection for the remainder of her journey home. Four days and four nights. Nights of velvet starlit skies and air fragrant with jasmine and frangipani, warm nights of firelight and shadow, cushioned with silk, scented with sandalwood and patchouli; nights made for love. Four nights. That was all. He had prayed that the fourth one might last for ever, but the daylight came anyway and brought with it the end of their road. He could see her face and the sadness written there and then the yawning palace gateway that swallowed her up. He thought his heart would break.

‘Lakshmi!’

Later he lay on his hard bed in the sweltering heat of the barracks, too hot even for a sheet, hearing the whine of mosquitoes in the sultry air while the sweat trickled down his skin. When he shut his eyes he saw her face, the wonderful eyes filled with love and longing. Sometimes he dreamed she was there, bending over him, speaking softly and bathing his forehead with cool cloths. But he knew it was a dream because she was lost to him, given in marriage to the rajah of a neighbouring state, a man old enough to be her grandfather.

‘Lakshmi.’

And then his brother was there, shaking his head.

‘Why the devil didn’t you take her away while you had the chance, you fool?’

And he was right. Greville was always right. But the chance was gone now. Why had he not acted? He had broken his promise.

‘I’ll find a way, my love.’

He had believed it too, then. They could have found a place somewhere; they could have carved out a future together. What matter if others looked askance; what matter if there was a scandal? He was no stranger to it. But the thought of what it might mean for her had stayed him for the news would have swept like fire through the length and breadth of the Indian continent. News travelled fast there. And while he hesitated, she was lost.

‘Lakshmi!’

Claire wrung out the cloth in cool water and laid it on Eden’s forehead. His flesh so pale before was now flushed and hot to touch. Though his eyes were open they did not register her presence and when she spoke to him he did not hear her, but tossed in feverish dreams, speaking the names of people and places she had never heard of. Sometimes he spoke in a strange foreign language whose origin she could only guess at. Her own helplessness tormented her. What if he were to die? She owed him so much and yet knew so little about him. How had he come to be involved in that dreadful business on the moors? She had gleaned a little from the men who brought him to the house, but many questions remained unanswered.

From the beginning she had insisted on doing her share of the nursing care, taking turns with Ellen when the doctor was from home dealing with his other patients. It was the least she could do and precious little at that. It was shocking to see so strong a man laid low. Yet half a dozen others had been hurt in this affair and seven killed. Five were Harlston’s men, the rest were wreckers. Yet death made no such distinctions. It mattered little whose hand fired the shot. She shivered. She knew it was illogical, but the uneasy feeling persisted that she was somehow to blame.

Lifting the cloth from his brow again, she replaced it with a cooler one and rinsed out the first, using it to wipe the sweat from his face and neck and the hollow above the collarbone. For a brief moment her hand brushed the skin of his breast. Claire drew in a sharp breath. His flesh was fiery to the touch. Hastily she poured more cold water into the basin and rinsed the cloth again. Then she bathed his chest as far as the line of the bandage would permit, her gaze taking in each visible detail of the powerful torso. She had not thought a man’s body could be beautiful until now. Beautiful and disturbing, too, for it engendered other thoughts.

She had fled her uncle’s house to avoid being married to a lecherous old man, but what of being married to a younger one, a man like this? If her suitor had looked and behaved like Eden, would she have fled? Would the thought of sharing his bed repel her? Her own flesh grew warmer then for it took but a second to know the answer. Yet what mattered most was the freedom to choose. She had always thought that somewhere there existed the man for her, though she had no idea of the circumstances in which she might meet him. What had not occurred to her was the idea that someone else might wish to do the choosing for her. How could one find love through another’s eyes? Only the very deepest love would ever tempt her into matrimony, the kind of love her parents had shared. It was that or nothing and on this she knew there could be no compromise.

Shocked by the tenor of her thoughts she tried to dismiss them, but it proved impossible while that powerful physique was before her demanding consideration. Her eyes returned to his breast, her hand travelling thence to his good shoulder, moving with smooth and gentle strokes down his arm. Beneath the fine-veined skin she could see every detail of the curved musculature beneath, the strong bone at elbow and wrist, the dark hair along his forearms, the sinews in his hands. She took his hand in hers and drew the damp cloth down his palm to the fingertips, then turned it over and repeated the process. His hands were big yet finely shaped with long tapering fingers; hands capable of knocking a man down, or supporting a woman in need. The recollection sent a frisson along her spine. Disturbed by the memory for all sorts of reasons she forced it to the back of her mind. Mark Eden was a stranger who had once come to her aid. She knew nothing more about him. Perhaps she never would.

The thought was abruptly broken off by a hand closing round hers. Claire’s gaze returned at once to her patient’s face. His eyes were open now and apparently directed at her, though they shone with a strange inner fire.

‘Mr Eden?’

He made no reply save to carry her hand to his lips. Feeling their hot imprint on her skin, she tried to extricate herself from his hold. It tightened instead and pulled her down towards the bed. She fell across him and suddenly his lips were on her neck and cheek, seeking her mouth. Claire turned her head aside, feeling the rasp of stubble and hot breath on her skin.

‘Mr Eden, please!’

The words had no effect. His lips sought her ear instead and found it, his tongue exploring its curves. The touch sent a shiver through her whole body, awakening new and unexpected sensations.

‘Lakshmi,’ he murmured. ‘Lakshmi, my love.’

Claire stiffened and pulled away, heart thumping, but Eden was no longer looking at her, his head tossing on the pillow, the grey eyes feverish and unfocussed. She realised then that he had not seen her at all, in all likelihood had no idea of her presence. In his disordered mind he was with a very different woman.

The knowledge hit her with force. It was a timely reminder of how little she knew of this man or the events that had shaped him. Detaching herself from his slackened hold, she walked a little way from the bed and took several deep breaths to try and recover her composure, her thoughts awhirl with what she had heard. It raised so many questions. Questions she knew she would never dare to ask nor had any right to. Looking at her patient now, she thought he was an enigma in every way. She would swear he was not from the labouring class whatever his dress proclaimed. His speech, his whole manner, precluded it. And yet the men in Gartside obviously knew him and he them. However, he was as unlike them as fine wine was from vinegar. On the other hand many ex-soldiers, even of the educated officer class, were forced to look for alternative employment now that hostilities with France had ceased. No doubt Eden too had had to adapt to the circumstances in which he had found himself. Those circumstances would remove him from her sphere soon enough. It was a disagreeable thought, for she could not forget how his touch had made her feel, if only for a moment. Yet it was no use to dwell on it; another woman had his heart. She could only pray that when he was recovered he would recall nothing of what had just passed.

Marcus had no idea how long he was unconscious, but the next time he came round it was still light and he was lying in a large comfortable bed between clean white sheets. For a moment his mind was blank. Then memory began to return. Turning his head, he saw a familiar figure at the bedside.

‘George?’

‘Welcome back.’

‘How long have I been here?’

‘Almost two weeks.’

‘Two weeks!’ He started up, only to feel a painful twinge in his shoulder.

‘Have a care. It’s mending, thanks to the efforts of my sister and Miss Davenport, but you’re not there yet.’

Marcus lowered himself onto the pillows again. His friend was right; the savage pain was gone to be replaced with a dull ache. Clean bandages covered his injured shoulder and breast.

‘Could you manage a little broth?’ George inquired.

‘Yes, I think I could.’

In fact, with his friend’s help he managed half a bowlful.

‘Excellent. Your appetite is returning. You’ll soon be up and about.’ The doctor replaced the dish on the side table and smiled.

For a moment neither man spoke. Then Marcus met his friend’s eye.

‘Thank you for all you’ve done, George. That’s two I owe you now.’

‘You owe me nothing.’

‘Not so. I only hope I can repay you one day.’

‘My hope is that the men responsible for the outrage are found and brought to justice.’

‘You’re not alone in that.’

‘You were lucky, Marcus. It was a bad business. Seven men dead and six others injured. Those are the ones I know about. The wreckers took their wounded with them.’

‘They had no choice. Arrest would mean a death sentence.’

‘Aye, desperate men will do anything it seems.’

‘Including murder.’ Marcus’s jaw tightened. ‘They knew we were coming, George, and they knew our route. They chose a perfect spot for the ambush.’

‘So it would seem.’

Seeing the other man’s quizzical gaze, Marcus smiled faintly. ‘You want to know how the devil I got mixed up in it, but are too polite to ask.’

His friend laughed. ‘Is it that obvious?’

‘You were never good at hiding your thoughts. But I do owe you an explanation.’

‘I admit to curiosity.’

‘When I returned from India two months ago I was summoned to Whitehall.’

‘Whitehall?’

‘Yes. The government is keen to break the Luddite rebellion. That’s why the rewards for information are so generous. Intelligence gathering is dangerous, though, so they knew whoever they chose would have to be experienced.’ He paused. ‘They sent one of their finest operatives up to Yorkshire, a man born and bred in the county who, suitably disguised, would blend in.’

‘What happened?’

‘He was betrayed and murdered. Shot in the back.’

‘Good Lord!’ George shook his head in disgust. ‘But betrayed by whom?’

‘That’s what I mean to find out. I am his replacement.’

‘You?’

‘Who better? I’ve done this kind of work before, for the Company in India. It seems word of that got back to London.’

‘But you could have refused.’

‘They knew I wouldn’t, though.’

‘How so?’

‘Because the murdered man was my brother.’

Chapter Three

For a moment George stared at him dumbfounded before the implications of the words struck home.

‘Greville?’

‘Yes.’

‘Dear Lord, Marcus, I’m sorry. I had no idea. I read about his death in The Times, but the piece said he’d had a riding accident.’

‘The matter was hushed up and the story fabricated. The authorities didn’t want the truth made public. Greville was a government agent working under the alias of David Gifford.’

‘Ye gods.’ George sat down while he tried to marshal his scattered wits. ‘The news of his death made quite an impact in these parts, what with Netherclough Hall being virtually on the doorstep.’

‘I can imagine. It rocked London, too. Greville was well known in diplomatic circles. Besides which he left no male heir, only a young daughter.’

‘Then the title and the estate pass to you.’

‘Yes. Behold the new Viscount Destermere.’ Marcus accompanied the words with a humourless smile. ‘It is a role I never thought to have.’

‘But one you will perform well nevertheless.’

‘Thank you for that vote of confidence. I’ll do my best, though I never wanted to step into my brother’s shoes. He was always welcome to them, for it seemed to me that my destiny lay elsewhere.’

‘Circumstances have a habit of changing our plans, do they not?’ said George.

‘As you say.’

‘So what now?’

‘Officially I’m not back from India yet, but I shall have to put in an appearance soon.’

‘And what of your niece?’

‘Lucy is now my ward. At present she is being cared for by an elderly aunt in Essex. Hardly a suitable state of affairs. I shall bring the child to live here in Yorkshire. After all, Netherclough is her ancestral home.’

‘I see.’

‘After that I shall pursue my investigations.’ He paused. ‘The house is ideally situated for the purpose, being right in the heart of things.’

‘You can’t be serious. These men are dangerous, Marcus. They’ve murdered Greville and tried to kill you. I know they had no idea of your true identity but, even so, if they got wind of your real purpose here…’

‘Let’s hope they don’t. But come what may I shall find out who killed my brother. It is a matter of family honour that the culprit be brought to justice. That is the very least I can do for his daughter.’ He paused. ‘Besides, I owe it to his memory.’

George nodded reluctantly. ‘I can’t blame you for wanting to discover the truth, but have a care, I beg you.’

‘I’ll be careful. As soon as I’m able I shall leave for London and Mark Eden can disappear for a while. Give it out that he went back to his family to convalesce.’

‘Very well.’

‘How much have you told your sister and Miss Davenport?’

‘They don’t know your real identity. Apart from that I stuck as close to the truth as possible.’

‘Good. I regret the necessity for deception.’

‘So do I. Ellen and I are very close and I should not like to impose on Miss Davenport.’

‘When the time is right they will be informed. I owe them that much at least. In the meantime I take it I can rely on your discretion.’

‘Need you ask?’

‘I’m sorry.’ Marcus sighed. ‘That was unpardonably rude after all you’ve done.’

‘Just promise me you won’t leave until you’re strong enough.’

‘You have my word. Besides, at this moment the thought of a journey to London fills me with dread.’ He ran a hand over his chin. ‘In the meantime I need to bathe and shave. I’m beginning to feel like a pirate.’

Having spent over two weeks abed, Marcus was determined to get up and, as George provided no opposition to the idea, he did so the very next day. Though still weaker than he would have wished, the pain of the wound had almost gone and provided he made no sudden movement it felt almost normal. Somewhat reluctantly he submitted to wearing a sling for a few days, but felt it a small price to pay, all things considered. A message had been sent to his lodgings and his things were duly sent round. Looking at his reflection in the mirror, Marcus smiled wryly. The best that could be said was that the clothes were clean and serviceable and they fitted. They were hardly in the first stare of fashion. Just for a moment he saw his brother’s face in the glass and it wore a pained expression. Almost he could hear his voice:

‘Good Lord! What ragbag did you get those out of, Bro?’

Marcus grinned. A ragbag indeed, by Greville’s standards anyway. His brother had always been both extravagant and elegant in his dress. They hadn’t met since Marcus had been packed off to India ten years before. Now they would never meet again, or not in this life anyway. His jaw tightened. If it was the last thing he ever did, he would find the men responsible for that.

He finished dressing and made his way downstairs to the parlour. When he entered he discovered he was not the first there. A girl was sitting by the window, bent over the open sketchbook in her lap. For a moment he checked in surprise, sweeping her with a comprehensive gaze from the dusky curls to the toe of a small slipper peeping from beneath the hem of a primrose yellow morning gown. She looked familiar somehow. Then he remembered.

‘Ah, Miss Davenport. Good morning.’

The pencil hovered in mid-air as she looked up. Claire had been so absorbed in her task that she had not heard him come in. For a moment she was rooted to the spot and could only stare. She had forgotten just how imposing a presence he was. In addition to that she was only too aware of the scene that had taken place in the sickroom earlier. Did he remember any of it?

If he was discomposed by her scrutiny it was not evident. Indeed, the cool grey eyes met and held her gaze. His expression gave nothing away. Recollecting herself quickly, she returned the greeting.

‘Mr Eden, I am glad to see you so far recovered.’

‘If I am, it is in no small part due to you.’

‘I did very little, sir.’

‘George tells me you have been a most excellent nurse. An unusual role for a young lady.’

‘I…it was the least I could do.’

‘It is my profound regret that I have no recollection of it.’

Claire’s spirits rose in an instant. ‘I’m so glad.’ Then, seeing his eyebrow lift, ‘I mean, so glad that I was able to help—in some small way.’ Knowing herself to be on dangerous ground, and growing warm besides, she changed the subject. ‘Please, won’t you sit? You should avoid tiring yourself unduly.’

His lips curved in a satirical smile. Ordinarily he would have treated such advice as presumption and responded with a pithy set down, but on this occasion he said nothing. Having taken the suggestion, he watched her resume her seat. As she did so he let his gaze rest on her, quietly appraising. The sprigged muslin gown was a simple and elegant garment, but it revealed her figure to perfection. A most becoming figure, he noted. Moreover the primrose yellow colour suited her, enhancing her warm colouring and dark curls.

‘What are you drawing?’

‘It’s just a sketch that I wanted to finish.’

‘May I see it?’

‘If you like, but I wouldn’t want to excite your anticipation.’

She rose and handed him the book, watching as he leafed through it, wishing she were not so aware of his nearness, wishing she could divine the thoughts behind that impassive expression.

‘You are too modest, Miss Davenport. These landscapes are very fine. You have a real eye for line and form.’

‘You are kind, sir.’

‘I speak as I find.’ He glanced up at her. ‘Who taught you to draw?’

‘My mother, mostly. She was a talented artist. And Miss Greystoke taught me a great deal.’

‘Miss Greystoke?’

Claire was silent for a moment, conscious of having given away more than she had intended. Then she upbraided herself silently. It was a trivial detail and could make no possible difference.

‘Yes. She was once my governess.’

‘I see.’

Marcus was intrigued, for suddenly another piece of the puzzle had fallen into place. However, he had not missed her earlier hesitation either. Why should she wish to hide the fact? Unwilling to antagonise her, but not wishing for the conversation to finish just yet, he continued to leaf casually through the book.

‘These are all local views, are they not?’

‘That’s right. The countryside hereabouts is an artist’s dream. It’s so wild and beautiful.’

‘And dangerous,’ he replied.

Claire’s cheeks grew hot as the recollections of their first encounter returned with force. It angered her that he should allude to it again for he must know it was painful in every way. However, it seemed she was wide of the mark for Eden gestured to the newspaper lying on the occasional table beside him.

‘Another mill has been attacked by a mob and another loom destroyed, and all in the space of a fortnight.’

‘Oh, yes.’ Recovering her composure, she followed his gaze to the paper. ‘Men fear for their livelihoods. So many have been laid off and those who are still in work have seen their wages cut.’

‘Does that excuse murder?’

‘No, of course not, but it does explain why people are so angry. It is well nigh impossible to feed a family on eight shillings a week.’

‘You say that with some authority.’

‘I have been with Miss Greystoke to visit several families in the town. She and her brother do what they can to help, but…’ The hazel eyes met and held his. ‘It is no pleasant thing to see children starving.’

‘No, it is not.’

‘You must have seen much poverty in India.’

‘Yes.’

‘Ironic, is it not, that it should exist in England too, a country we think more civilised in every way?’

There could be no mistaking the earnest tone or the sincerity in her face and he was surprised by both. In his experience young ladies of good family were usually preoccupied with balls and pretty dresses, not the problems of the poor. Would she prove to be one of those worthy but tiresome females eternally devoted to good causes?

‘True,’ he replied, ‘but the war with France has been much to blame. Until trade can be resumed at its normal levels the situation is unlikely to change.’

‘And in the meantime the mill owners lay off more men. The introduction of the steam looms only exacerbates the situation.’

‘Progress cannot be resisted for ever. The wreckers will be brought to a strict accounting eventually.’

She heard the harsh note in his voice and met it with a sympathetic look. After his recent experience it was not surprising that he should be angry.

‘Have you any idea who was responsible for shooting you?’ she asked.

‘No, but I do intend to find out.’

‘You will put yourself in great danger.’

‘So I apprehend.’

‘I wish you would not.’

‘Why?’

Again the grey gaze met hers and it was she who looked away first.

‘Because I would not see you killed. There has been enough bloodshed of late.’

‘I am grateful for your concern, but if bloodshed is to be prevented in future the men responsible must be brought to justice. I mean to see that they are.’

The tone, though quiet, was implacable, and for a moment there was an expression in the grey eyes that sent a shiver along her spine. Then it was gone.

‘But these are disagreeable subjects,’ he said. ‘Let us speak of other things.’

‘Such as?’

‘Tell me about yourself.’

‘It would hardly make for interesting conversation.’

‘On the contrary,’ he replied. ‘I find myself curious.’

Her heart missed a beat. ‘About what?’

‘About why a young lady like yourself should bury herself in a place like this.’

‘I am not buried here.’

‘No?’

Ignoring the provocative tone, she lifted her chin.

‘Certainly not. I have good friends and am kept busy enough.’

‘And what do you do for your own amusement? When you are not about your good works?’

‘I sketch, Mr Eden.’

‘Touché!’

Claire’s cheeks flushed a little, not least because she suspected he was the one in control of this situation. It was too dangerous to let it continue so, before he could question her further, she seized the initiative.

‘And what of you, sir?’

In spite of himself he was amused. ‘What of me?’

‘Doctor Greystoke said that you and he are old friends. From your days in India.’

‘That’s right.’

He was glad George had told a partial truth even if he could not divulge his friend’s real name. It made things easier. Anyway, he didn’t want to lie to her.

‘He said you were based in the same barracks at Mandrapore.’

‘Did he also tell you he saved my life?’

The hazel eyes widened. ‘No, he did not.’ She paused. ‘Won’t you tell me how?’

‘My men and I were ambushed by bandits and there was a fierce fight. Many of the force were killed and the rest of us left for dead. Fortunately, another contingent of soldiers happened along and took the survivors to the company barracks at Mandrapore. George Greystoke was the doctor in residence. It was thanks to his efforts that I pulled through. While I was convalescing we played a lot of chess and the friendship developed from there.’

‘He said only that you and he met as a result of his work.’

‘True enough, but also far too modest. Typical of George.’

She smiled. ‘Yes, I believe it is. He is a good and kind man in every way. You must have been glad to see him again after so many years.’

‘It was a welcome surprise, believe me. I had no idea he was here. Last time we spoke of such things his family was living in Richmond.’

‘Miss Greystoke told me that he removed here after their father died.’

‘I remember George left India to take care of the family’s affairs at that time.’

‘He was subsequently offered a position in Helmshaw,’ she explained. ‘When the previous doctor retired.’

‘And you, Miss Davenport?’ he asked. ‘How came you to be in Yorkshire?’

‘I told you, I came to visit Miss Greystoke.’

‘Your parents permitted you to travel alone?’

The pink colour deepened in her face, but she forced herself to meet his gaze.

‘My parents had no say in the matter since they are both dead.’

‘I’m sorry.’

‘Yes, so am I.’

He heard the note of bitterness beneath the words and was surprised since it was at variance with her normally cheerful demeanour.

‘Then whom do you live with now?’

‘With my father’s relations.’

‘And when do you return to them?’

‘I… I have no set plans.’

For a moment there was a heart-thumping silence. She had told as much of the truth as possible and hoped now that he would let the subject drop. Much to her relief he seemed to accept it and merely nodded. Then he handed her the sketchbook.

‘I look forward to seeing the finished picture, Miss Davenport.’

She took it thankfully and retired to her seat by the window to continue the task. For a moment or two he watched and Claire, conscious of that penetrating gaze, had to force herself to ignore it. It was with relief that she heard the rustle of paper as he picked up the news sheets And began to read.

In fact, Marcus barely scanned the page in front of him. His mind was otherwise engaged. Far from accepting her words at face value he found his curiosity roused to a degree she would have found alarming. For all that she tried to pretend that there was nothing unusual in journeying alone to so remote a place as Helmshaw, he was quite undeceived. Ordinarily no respectable young woman would do so. And yet there was nothing in her that he found disreputable. Everything in her manners and appearance spoke of a gentle upbringing. She was no minx; naïve perhaps, but not of doubtful virtue. God knew, he’d had enough experience to judge. And she had spirit, enough anyway to stand up to Jed Stone. Recalling the incident and the perpetrators, Marcus felt only contempt. It was fortunate that he’d been there to intervene. She would have had no chance against such scum as those and he could no more stand by and see a woman assaulted than he could fly. Her self-control had been impressive. Most young women would have been reduced to hysterics by what had happened. Though much shaken, she had not treated him to a fit of the vapours nor even cried, though he could see she had wanted to. It was unexpected and oddly touching, serving to underline her vulnerability. At least he hadn’t come too late that time.

Disturbed by his own train of thought, Marcus laid aside the paper and glanced once more at Claire who, apparently, was engrossed in her drawing. Then he rose and, having excused himself politely, left the room. Claire watched him go, feeling a strange mixture of relief and disappointment. With a conscious effort she forced her attention back to what she was doing.

Marcus stood by the garden wall, looking out at the view. The scenery was beautiful and it was pleasant to feel the sun on his face once more. The enjoyment of the moment was enhanced by the knowledge that but for good fortune and expert doctoring he might never have done so again. His health was improving daily and he would soon be able to dispense with the sling. The inaction of the past few days was beginning to chafe now. Besides, there were several matters requiring his attention. Foremost of these was the need to return to Netherclough and take up the reins of government there.

When he had left it all those years ago he had little thought to see the place again. Who could have foreseen the circumstances that would demand his return? His father would be turning in his grave if he knew that his scapegrace son was now Viscount Destermere. Not without reason either. Thinking of the wild days of his youth and the reckless pranks he had embarked upon, he knew his father had had much to bear. Perhaps if they had been closer… Marcus grimaced inwardly. After their mother’s death, he and Greville were left to a succession of tutors before being packed off to school. They had seen little of their parent. It was Greville that he looked to for advice and guidance, not his father. Their last words together had been spoken in anger and yet, paradoxically, the old man might have been pleased with his son’s performance since. India suited Marcus down to the ground; it provided a disciplined environment but also enough scope for an adventurous spirit. He had loved its diversity, its colour, its vibrant life. Once he had thought to see out his days there. Now fate had decreed otherwise. He had responsibilities and he must fulfil them. It was time to face down the ghosts of the past and go home.

Having come to that decision, he imparted it to his friend when they met a little later. Greystoke heard him in silence and then nodded.

‘If that is what you wish to do then I will support you in any way I can.’

‘Thank you. There is one more thing, George. Before I go, your sister and Miss Davenport must be told of my real identity.’

‘If that is what you want.’

‘I owe them that much.’

‘Ellen will never breathe a word, and I believe that Miss Davenport is both sensible and discreet.’

Marcus nodded. ‘It has sat ill with me to dissemble to those who have done so much towards my recovery. It’s time they knew the truth.’

‘Do you wish me to speak to Ellen?’

‘Yes, as soon as may be. I will see Miss Davenport myself.’

He was waiting by the garden gate when Claire returned from her afternoon walk. At first she did not notice him, her attention on the steep track that led down off the hill, and her heart leapt to see the tall figure standing there. Suddenly she was conscious of her rumpled gown and windblown hair and of the fact that she was carrying her bonnet, not wearing it.

However, if he found anything amiss it was not apparent in his expression. He opened the gate to let her pass and then, offering her his arm, led her across the garden.

‘Will you spare me five minutes of your time?’ he asked. ‘I should like to speak to you.’

‘Of course.’

He found a convenient bench for them to sit on and, having seen her comfortably ensconced, favoured her with an explanation of recent events and of his identity. Claire heard him without interruption. More than anything else she was conscious of things falling into place: so many questions about this man had just been answered. Listening now, she wondered how she could have mistaken Marcus Edenbridge for anything other than the aristocrat he was. Everything about that tall commanding presence proclaimed it, from his physical appearance to his gentlemanly behaviour in championing her cause against Jed Stone and his cronies. It came as no surprise that he should seek out the men who killed his brother, even at the risk of his own life.

‘I apologise for the deception,’ he went on, ‘and I ask for your discretion now. The true identity of Mark Eden must not become generally known.’

‘You may be assured of my silence, sir.’

‘Thank you.’

She paused, dreading to ask the next question, but needing to know the answer. ‘May I ask when you intend to leave for London?’

‘In three days’ time.’

‘I see.’ Her spirits sank. It was hard to visualise this place without him somehow and she knew that his absence would leave a yawning gap.

‘It is a necessary stage in my plans.’

‘So you can announce the return of Viscount Destermere?’

‘Exactly. London will be thin of company at present, but word will get round all the same.’

‘Will you remain there, sir?’

‘No. I shall travel into Essex and collect my ward before returning to Yorkshire.’

Her hand clenched around the ribbons of her bonnet. He was coming back! Then she registered the remainder of what he had just said.

‘Your ward?’

‘Yes, my brother’s child, Lucy. She is six or thereabouts.’

‘Have you never seen her before, then?’

‘No, though, of course, I knew of her existence from Greville’s letters.’

‘Of course.’

‘Her mother died when Lucy was born.’

‘Poor little girl. She has lost a great deal in her short life. Six is too young to be orphaned.’

For a moment he regarded her shrewdly. ‘Yes, you are right.’

‘There is never a right time to lose one’s parents, but children are so vulnerable.’

‘Indeed they are.’

‘I am sure she will welcome some stability after all the disruption she has endured.’

‘In any event, I shall give her a home for as long as she needs it.’ He smiled and for a moment the grey eyes warmed. ‘When I return to Netherclough Hall I hope to have the honour of receiving you there, Miss Davenport, along with Dr and Miss Greystoke.’

At those words, Claire felt her heart miss a beat. She would see him again after all. Almost immediately she told herself not to be so foolish as to refine upon it. He was merely being polite. He owed the Greystokes such an invitation. If she was included, it was because good manners demanded that he did not slight their friend. Once honour was satisfied they would have nothing more to do with each other. The man she had known as Mark Eden was gone, replaced by Viscount Destermere, one who was so far her social superior as to make even the thought of such a connection truly laughable. That was reality. He belonged to another world, a world of wealth, position and power. One day in the not-too-distant future he would marry—a young woman of his own class who would provide the heirs to continue his line. That too was reality and she acknowledged it. All that had happened here would one day be relegated to the back of his memory and she with it. It was an oddly dispiriting thought.

Chapter Four

Lying in bed later that night, Claire found herself unable to sleep for her mind was racing, turning over all she had learnt. It turned too on her situation. This interlude with the Greystokes had been a welcome respite from trouble but, having been here nearly a month, she did not deceive herself that it could continue. They had been more than kind, but she could not impose on them much longer. Besides which, the uneasy thought persisted that her aunt might have kept Ellen’s letters and might remember them now. Her uncle had been made to look a fool, a situation that would not long endure if he so much as suspected there was a remedy. She must find a secure position and soon, a place her uncle would never think of looking.

And then the germ of an idea occurred to her. An idea that was both wild and wonderful together. Could it work? Would she dare suggest it? And if she did, what would be the response? Almost she could see the Viscount’s expression, the cold reserve returning to those grey eyes. He could be an intimidating figure when he chose. Would he consider it the greatest piece of presumption? Would he even listen? Claire bit her lip. There was only one way to find out: she must seek an opportunity to speak with him alone and then ask him.

The first part of her plan proved quite easy; the following morning Dr Greystoke went out on his rounds at ten and Ellen left to call on someone in the town. Their noble guest was ensconced in the parlour, perusing the newspaper. Hearing the door open, he glanced up and, perceiving Claire, rose from his chair and made her an elegant bow.

‘Miss Davenport.’ His gaze swept her from head to toe. ‘No need to ask if you are well.’

‘Thank you, sir.’

Not knowing what else to say, she sat down on the edge of the couch and watched him resume his seat. She swallowed hard. It had all seemed so easy when she was lying in bed last night, but now that the moment had come it was a different matter. There was a knot in her stomach and her mouth felt dry. For all his polished manners he seemed so commanding a presence, so remote from her in every way. How could she have presumed to think he would agree to her request? And yet… She closed her eyes a moment and saw her uncle’s face. Could she risk his finding her because she had lacked the resolution even to try to put her plan into action? Claire lifted her chin.

‘May I speak to you, sir?’

He laid aside the paper. ‘Of course.’

She had his attention. It was now or never. She took a deep breath.

‘I would like a position in your household…as governess to your ward.’ Before he could say a word she hurried on. ‘My education is good. I can speak French and Italian and write a fine hand. I know about arithmetic and the use of the globes. I can play the pianoforte and sing and sew and draw. Miss Greystoke can attest to my family background and character. And I like children. I used to teach my younger cousins.’

It was out. She had said it. With thumping heart Claire waited. For a moment he did not move or speak though the grey gaze never left her face, and under their cool, appraising stare she felt her cheeks grow warm.

‘I confess I am surprised, Miss Davenport,’ he said then. ‘Not by the quality of your education, but by your desire to become a governess.’

‘As I told you, my parents are dead and I must earn my living, sir.’

‘And what of your other relations? The ones with whom you live.’

‘They cannot provide for me indefinitely. I always knew that I should have to find a suitable position one day.’

‘And why do you think this suitable?’

‘Your ward is of excellent family, she is motherless and she needs someone who will look after her.’

‘Do you think that I will not look after her?’

‘No, of course not. I never meant to imply any such thing.’ She paused. ‘But a young girl also needs a woman’s presence.’

‘True. How old are you, Miss Davenport?’

Her colour deepened but she met his eye. ‘I am almost one and twenty.’

‘Are you not a little young for the role?’

‘By no means. I know how it feels to lose one’s parents and how important it is for a child to feel secure, to know that there will always be a sympathetic female presence she can turn to for guidance, someone who will always have her best interests at heart, someone who will really care.’

It came out with quiet passion. In fact, it was not just the tone but the words that took him aback for he could not doubt the sincerity of either. He knew she was speaking from experience. Had her own life been unhappy after the death of her parents? Had that anything to do with the relatives she spoke of? His curiosity mounted and with it the feeling that there was something he wasn’t being told.

‘My estate at Netherclough is remote. Apart from the local village there is no society for miles around. How would you bear the solitariness of the place?’

‘I should bear it very well, sir. I was born in the country and spent the first thirteen years of my life there. Thirteen happy years.’

He heard the wistful note and was unexpectedly touched by it. Even so he felt the need to probe a bit further.

‘And when your parents died you went to live with your father’s relations.’

‘Yes.’ Her heart began to beat a little faster.

‘And your uncle resides in…?’

‘Northamptonshire.’

‘You are a long way from home, aren’t you?’

Not far enough, she thought. Aloud she replied, ‘Oh, not so far. Stage coach travel is improving all the time, is it not?’

‘Is it?’

Claire could have kicked herself. Of course, a man like this would never use stage coaches. Why would he, with a stable of fine horses and numerous carriages at his beck and call?

‘Surely your uncle would be most alarmed by your failure to return home,’ he continued.

‘Not at all, sir, since I should write and inform him of the altered circumstances.’ It was a blatant lie but it couldn’t be helped. She went on, ‘Besides, he would be the last person to stand in my way. He told me so himself.’ That part was true at any rate.

‘I see. And what sort of salary would you require?’

This was something she had not considered and for a moment was thrown. What did governesses earn? Knowing a response was required of her she plucked a figure out of thin air.

‘Thirty pounds per annum.’

‘You set a high price on your skills, Miss Davenport.’

Her cheeks went scarlet. However, if he expected her to retract he was mistaken. Instead her chin lifted.

‘My services are worth the money, sir.’

‘That has yet to be determined.’

‘Then you will employ me?’

If she had hoped not to betray too much eagerness she was wide of the mark. He could see it in her face. Moreover, it was underlain by something akin to desperation. She really wanted this job. Thinking carefully, he weighed up the possibility. His ward was certainly going to need a governess and that was a serious responsibility since whoever filled the role must fit the child to take her place in society one day. Such a person must be intellectually capable and of unimpeachable reputation. Miss Davenport, though young, was well educated and evidently of good family. George and his sister spoke well of her. Though he sensed a mystery somewhere, what did he actually know against her? Nothing, he decided. In spite of the somewhat unusual manner of her arrival in Yorkshire, he believed her reputation to be good. She was courageous; she had come to his aid when he needed it. It was clear that she needed the situation and he was in a position to help.

He remembered all too clearly how it felt when one could do nothing. For a second Lakshmi’s face swam into his mind. Could he abandon another young woman to her fate? The world was a hard place when one did not have the protection of wealth. Claire Davenport was not asking for money; she was asking for the means to earn it and he respected that. Did she not deserve a chance? He threw her a cool, appraising look and made up his mind.

‘Very well,’ he said. ‘Consider yourself hired—for a probationary period of three months. If we are both satisfied with the situation at the end of that time, the post will become permanent.’

For a second she wasn’t sure that she had heard him correctly. Then it sank in and fierce joy swept through her.

‘Thank you, sir. You won’t regret it, I promise you.’

‘See to it that I don’t, Miss Davenport.’ The grey eyes locked with hers. ‘I give you fair warning that I expect the highest standards in every respect. If they are not met the arrangement will be terminated immediately. Is that clear?’

‘Very clear, sir.’

‘As long as we understand each other.’

Claire left him shortly afterwards and, unable to contain her elation, went into the garden. Once there she let out a whoop of joy. Three months! Three months to prove herself. And she would prove herself! She would try by every means in her power to make a success of this. Her uncle would never think of looking for her at Netherclough, and by the time her probation was complete she would have reached her majority. She would be free.

Alone in the parlour the Viscount stood awhile, gazing down into the fire. He was committed now. Time would tell whether the decision was the right one. Yet there was something about Claire Davenport that he found hard to dismiss: beneath that outward show of spirit was an underlying vulnerability. Moreover, he acknowledged that she was a very pretty girl. No doubt his ward would prefer someone young and attractive as a governess. What really mattered, of course, was competence. That would become evident soon enough. Three months would demonstrate whether his decision had been the right one or not.

Two days later he prepared to leave for London, having first taken his leave of his hosts and of Claire.

‘We shall meet again very soon, Miss Davenport. In the meantime is there anything I can bring you from the capital?’

It had never occurred to her that he would even ask and the question threw her.

‘I thank you, no, sir.’

‘You must be the first woman ever to say so,’ he replied, regarding her with the familiar cool appraisal that caused a fluttering sensation in her stomach. ‘I half expected a lengthy shopping list.’

‘Then you have been spared it.’

‘So it would seem. I suppose I should be grateful.’

Thinking of the little money remaining to her, she knew there was no possibility of indulging herself, even if she had thought of it.

‘I expect to be gone for two weeks or so,’ he went on. ‘I shall inform the housekeeper at Netherclough when to expect me. At that time I shall arrange for a carriage to collect you.’

It was an attention she had not expected.

‘Thank you, sir.’

‘It is my wish that you should be there when I return so that you can become acquainted with my ward from the outset. I think we should start as we mean to go on.’

‘As you wish, sir.’

‘Until then, Miss Davenport.’

He favoured her with a bow and then was gone. Watching his departing figure, she was conscious of a strange sense of loss.

The feeling stayed with her in the days that followed. He was such a charismatic figure that when he was absent the house felt different, not less friendly or less welcoming exactly and yet still lacking. Although she made every attempt to keep busy, Claire found herself counting the days until she should be able to take up her new position. It represented a first step into a larger world, one that only a few short weeks ago she could never have thought of entering.

Eventually the day came, a fortnight later, when a carriage arrived to transport her to Netherclough Hall. With very real regret she said farewell to Ellen and George Greystoke and thanked them for their kindness. Like his sister, George seemed genuinely affected to see her go.

‘I wish you all good fortune in your new life, Miss Davenport,’ he said as they stood together by the gate.

Ellen smiled. ‘I hope you will be very happy, my dear.’

‘I’m sure I shall be,’ Claire replied. ‘I’ll write as soon as I can and tell you how I go on.’

‘I shall look forward to that.’ She took Claire’s hand for a moment and gazed very earnestly into her face. ‘You know that you can always come to me if you need to, my dear.’

‘Thank you.’

Claire gave her friend a last hug and climbed into the carriage. A liveried footman put up the steps and closed the door. As the vehicle pulled away she leaned from the window to wave. Only when her friends were out of sight did she settle back into her seat and look around her. The carriage was larger and more opulent than anything she had ever seen. Furthermore it was so well sprung that even the worst bumps in the road went almost unnoticed. The four bays that pulled it were spirited and swift, as different as could be from her uncle’s carriage horses. He could never have afforded any as fine as these. Never would she have expected to ride in such style or comfort.

Glancing at the valise beside her, she was forcefully reminded that it contained all her worldly possessions. If the footman had been surprised by the lack of baggage, he was too well trained to betray it. Perhaps he had assumed her trunks would be following later. She smiled ruefully. A governess had no need of fine gowns. As long as her appearance was clean and neat it would suffice. A new chapter of her life was beginning and for the first time she had a measure of control over how it would unfold.

For a while she was so wrapped in thought that she paid no heed to the country through which they were passing, but eventually it impinged on her consciousness again and she found herself curious to see Netherclough Hall. By repute it was a very grand old house and set in a large attractive park. That at least would afford long walks in the fresh air and some pleasant scenes to sketch. For all the Viscount’s doubts she had no fear of solitude and had never minded her own company.

The thought brought her employer to mind again. It seemed strange to think of him in those terms but she knew she must accustom herself to it. Mark Eden was gone. She was entering the service of Viscount Destermere. There could be no hint of earlier familiarity. That had belonged to a set of extraordinary circumstances—circumstances that must never be alluded to in any way. It was not to be supposed that she would see very much of her employer anyway. Probably their paths would cross but rarely. The knowledge gave her a strange pang.

She was drawn from her thoughts when, at length, the carriage turned in through large wrought-iron gates that gave onto a long driveway between mature chestnut trees. Beyond it, rolling green parkland stretched away to wooded hillsides. With excitement and trepidation Claire craned eagerly for a view of the house. When it came into view round a bend in the drive she drew in a sharp breath. Netherclough Hall was an imposing residence built of grey stone, nestled in a fold of the hills. From its numerous chimneys and crenellated walls to the stone mullions and ancient porch it was in every way a nobleman’s residence. Beneath its sloping grounds a river ran through trees among the water meadows.

The Viscount had not lied when he said his estate was remote, but far from feeling concerned Claire knew only a sense of satisfaction at the location. It was definitely the last place her uncle would ever think of looking for her.

Presently the carriage drew up outside the stone porch beyond which was a great iron-clamped door. Another footman admitted her to a flagged hallway hung with racks of antlers and ancient weapons. A great carved-oak staircase led to the upper floors. Claire looked round, trying to take it in, but just then footsteps announced the arrival of the housekeeper, a plump middle-aged woman in a neat grey gown and lace cap who introduced herself as Mrs Hughes. When the courtesies had been observed she offered to show Claire to her room.

This proved to be a light and pleasant chamber at the rear of the house, overlooking the gardens and the park. Comfortably furnished, it appeared to have been newly decorated. Elegant blue-and-gold hangings and thick rugs added a feeling of cosiness and luxury. A cheerful fire burned in the grate.

‘I hope everything is satisfactory,’ said Mrs Hughes.

‘It’s beautiful.’

The housekeeper smiled, clearly pleased by the reaction. ‘I hope you will be happy here, Miss Davenport.’

‘I’m sure I shall. Thank you.’

‘Is the rest of your luggage to follow, miss?’

Claire knew a moment of acute embarrassment. ‘No. Everything is here.’

The only indication of the older woman’s surprise was a brief silence. Then she smiled again.

‘Well, then, perhaps you would care to take some refreshment after your journey?’

‘That would be most kind.’

Having removed her bonnet and spencer, Claire followed the housekeeper to a small parlour. A footman appeared a short time later with a tray. Mrs Hughes poured the tea and offered her guest a slice of seed cake. Thus fortified, Claire began to relax.

‘This is a beautiful house,’ she observed. ‘Have you been here long, Mrs Hughes?’

‘Thirty-five years. I took up my post in Lord Destermere’s time. The older Viscount Destermere, I mean.’

‘I see.’

‘His sons were mere children then, of course. Who could have foreseen what tragedy would follow?’ She shook her head. ‘It will be good to have this house inhabited again.’

‘I imagine it will.’

‘The estate needs attention too, after all these months. Lord Destermere will find himself busy enough, I have no doubt.’

‘Yes, I’m sure he will.’

‘Not that anyone expected to see him again after he was packed off to India.’

‘Packed off?’

‘There was some scandal involving a young woman, I believe. Someone his father considered unsuitable. I never really knew the details.’ She leaned forward confidentially. ‘Master Marcus and his brother were rather wild in their youth. I put it down to them losing their mother when they were boys. Their father took her death hard and became very withdrawn. Just between ourselves, Miss Davenport, he didn’t take the interest in his sons that he might have.’

Claire listened with close attention for the words stripped away some of the mystery surrounding her new employer. The story saddened her, too. Children were so vulnerable, as she had good cause to know. It could be no wonder that two bewildered little boys should look to their father for support and guidance. When their parent failed to provide it or show any interest they must have sought to get his attention in the only way they knew how.

‘They got up to enough mischief as boys, but that was nothing compared to what happened once they came down from Cambridge and went to London. They got in with a very fast set indeed. Gaming, drinking, horse racing, opera dancers. You name it.’

‘That must have grieved their father.’

‘There were some terrible rows, believe me,’ replied Mrs Hughes. ‘However, Master Greville calmed down a great deal when he married. In fact, it was the making of him.’

‘Was his wife very beautiful?’

‘Oh, yes, and so accomplished. The toast of London. He was very much in love with her.’

‘How sad that she should have died so young.’

‘Yes, indeed. He was almost distracted by her loss. For some time he couldn’t even bear to look at his infant daughter.’

Hearing those words, Claire felt a sudden chill. Had history repeated itself? Her heart went out to Lucy, and for the first time the burden of her new responsibility was brought home to her.

‘I really thought all would be well again after he inherited the title, but first there was the business of his wife’s untimely demise and then the dreadful news of his own death.’

‘But now Lord Destermere is returned. Perhaps all may yet be well,’ replied Claire.

‘I truly hope so.’ Mrs Hughes set down her cup and saucer. ‘And now perhaps you would like me to show you around the house?’

‘Indeed I should, if it is no trouble.’

‘No trouble at all, miss. Besides, it’s such a rambling old place that it’s easy to get lost.’

And so there followed a guided tour. The reception rooms were beautiful, and there was a library, which Claire made a mental note to revisit as soon as possible, as well as the private apartments and a long gallery lined with family portraits. The last room they visited was the schoolroom. It was spacious and light and it too had been recently redecorated. Moreover, it was supplied with rugs, table and chairs, two small desks and a blackboard and easel. A shelf held a selection of old books and toys and an ancient rocking horse stood in one corner. There was also a fireplace with logs ready laid. Claire saw it with some relief, recalling the chilly room where she and her cousins had taken their lessons under Miss Hardcastle’s exacting eye. This was cosy in comparison, though a glance at the books revealed they were too advanced, and thus unsuitable for a young child.

‘We expect His Lordship tomorrow,’ said Mrs Hughes.

Claire’s heart gave a peculiar lurch. Tomorrow. She regarded the prospect with mingled excitement and trepidation. When she had told the Viscount that she liked children it had been the truth, but her experience of them was limited. Could she do the job? Could she give an orphaned child the care needed? Then she thought back to her own childhood and the benevolent influence of Ellen Greystoke. Surely those precepts would be good ones to follow, comprised as they were of firmness and kindness, always backed by sincere interest. Please God, she thought, let me get it right.

Chapter Five

It was therefore with mixed feelings that Claire awaited the Viscount’s return the following day. In the event, it was late afternoon when a large and handsome carriage drew up before the house. From the resulting bustle among the servants it was clear who had arrived. Hastily smoothing her skirts she hurried to the hallway where Mrs Hughes was already waiting. Uncertain of what to expect and unwilling to push herself forward Claire remained in the background. And then he was there, a tall elegant figure in a travelling cape and high-crowned beaver hat. At the sight of him her heart began to beat a little faster. His presence seemed to fill the room somehow as though the house had been waiting only for his arrival to seem complete. In that moment she knew how much she had missed him. The realisation was disturbing, the sentiment inappropriate. Forcing her expression into what she hoped was a becoming calm she drew in a deep breath. Marcus, looking round the hallway, perceived her at once, the grey eyes missing no detail of her appearance from the dark curls to the simple sprigged muslin gown. She looked as neat as wax, he thought, favouring her with a bow.

‘Well met, Miss Davenport. May I introduce your new charge?’ He glanced down at the small figure at his side. ‘This is my ward, the Honourable Lucy Eden-bridge. Lucy, this is Miss Davenport who is to be your new governess.’

The child dropped a polite curtsy and stared at Claire with big blue eyes. She was clad in a blue cloak, and a straw bonnet partially concealed light brown curls. In one small hand she was clutching a toy. She looked lost somehow, and a little timid.

Claire smiled at her. ‘Hello, Lucy. What a lovely doll.’

The child made no reply and lowered her eyes. Marcus glanced down and surveyed her keenly.

‘You should answer, child, when you are spoken to.’

Lucy’s cheeks reddened, but still she remained silent. Marcus raised an eyebrow. Fearing that the scene would escalate, Claire cut in.

‘It’s all right. This has been a big change and it will take her a while to find her feet and grow accustomed to all the new faces around her.’

‘You may be right,’ he replied.

Claire bent down so that she was on Lucy’s level. ‘What do you call your doll?’

There followed another silence. Then, very quietly, ‘Susan.’

‘That’s a good name. It suits her very well. Shall we take Susan upstairs and show her where her room is? She must be feeling tired after such a long journey.’

After a moment the child nodded. Claire held out her hand.

‘Come, then.’

Lucy looked up at her uncle and he nodded.

‘That’s right. You go along with Miss Davenport.’

A small hand stole tentatively into Claire’s. The Viscount caught her eye.

‘I will speak with you later, Miss Davenport. There are various points we need to discuss.’ He paused. ‘In the meantime, Mrs Hughes will send up a tray for Lucy. It has indeed been a long journey and she is tired. An early night is in order, I think.’

‘Yes, sir.’

As Claire led the child away she was conscious of the penetrating gaze that followed them to the stairs.

In fact, he had been quite right. By the time Lucy was ensconced in her room and had eaten some supper she was pale with fatigue so Claire undressed her and put her to bed. As she tucked the sheet in she was aware that the child watched her with solemn, sleepy eyes.

Claire smiled. ‘Would you like to have Susan with you?’

This elicited a nod. Retrieving the doll from a nearby chair, Claire handed it over and watched as it was tucked carefully under the covers. Then she gently brushed the child’s face with her hand.

‘Goodnight, dear. Sleep well.’

Within a very short time Lucy was asleep, clearly worn out by the journey and perhaps too by the anxiety of altered circumstances. As she looked at the forlorn little figure in the big bed her heart went out to Lucy. How lonely and frightened the child must be. She knew how it felt to be alone in the world and cast on the mercy of others, and that was at thirteen, not six years of age.

She remained in the room until she was quite certain that Lucy was fast asleep, and instructed the maid to leave a night light burning. If by some chance the child did wake up, at least she wouldn’t be on her own in a strange place in the dark.

Having seen to her charge’s immediate needs, Claire made her way to the drawing room, mindful that her employer had asked to speak to her. When she entered he was standing by the hearth. He had been leaning on the mantel, staring down into the flames, but hearing her come in he glanced up and then straightened.

‘Ah, Miss Davenport. How is my ward?’

‘Asleep, sir. As you suspected, she really was very tired.’

‘Yes, I imagine she was. It was a long journey and there has been all the upheaval attendant on her removal. What she needs now is some stability.’ He regarded her keenly. ‘I take it that you have seen the nursery.’

‘Yes, sir.’

He smiled faintly. ‘It has been some years since I was there, and is no doubt lacking in some essentials. You may have whatever you need for the discharge of your duties. Money is no object. Just tell me what you want and I’ll see that you get it.’

Somewhat taken aback, she thanked him. ‘There are a few things missing,’ she admitted, ‘chiefly books suitable for a child of Lucy’s age.’

‘That will be rectified as soon as possible. In the interim she needs some time to grow accustomed to her new surroundings. It will all be very strange and frightening. Let her have plenty of fresh air and exercise, Miss Davenport. Then introduce her lessons gradually.’

‘As you wish, sir.’

‘This is her home now and I want her to feel at ease here.’

For the second time Claire was taken aback for there could be no mistaking the sincerity with which he spoke. There was, besides, real compassion in the orders he had given and she was touched.

‘I will do my best to see that she does, sir.’

‘I am sure you will.’ He paused, surveying her keenly. ‘And what of you, Miss Davenport? Does your room meet with your approval?’

‘Oh, yes. It is beautiful.’

Again she found herself caught unawares. She knew enough of life to realise that employers usually gave little thought to the comfort of their servants.

‘Good. If you find you need anything else, tell Mrs Hughes and she will arrange it.’

‘Thank you. That is most kind.’

For a moment there was silence and she felt acutely aware of that disconcerting grey gaze. Then he smiled.

‘Then if there is nothing else I will not detain you.’

She dropped a graceful curtsy and retraced her steps to the door, pausing briefly to look over her shoulder. However, he had turned back towards the fire and seemed to have dismissed her from his mind. Claire opened the door quietly and slipped away. On returning to her room she sat down and began to write the promised letter to Ellen.

In the days that followed she heeded her instructions. The early autumn weather was pleasant, so it was no hardship to take her young charge out of doors. Besides which it gave Claire a chance to talk to her and find out more about her. Although she was shy and her education had been somewhat disrupted due to circumstances, Lucy was not unintelligent and had an enquiring mind. She was quick to learn the names of the flowers and trees and living creatures they encountered on these walks. When told a story she was an avid listener. Little by little Claire added to their activities, always taking care to vary them and to try to make them interesting.

She had not expected to see much of her employer at all, but he occasionally came to the nursery. One day, when teaching Lucy her letters, she looked up to see the tall figure in the doorway. Realising who it was, she felt her heartbeat quicken. Following her gaze, Lucy saw him too and paused in her task, regarding him uncertainly.

He smiled down at her. ‘How are you today, Lucy?’

She reddened and lowered her eyes. ‘Very well, thank you, Uncle Marcus.’

‘What have you been doing?’

Lucy moved her hand so that he could see the copybook in which she had been working. He surveyed it closely and the letters written in large childish script.

‘Well done,’ he said then. ‘You’re making good progress, I see.’

Lucy’s blush deepened. Over her head he exchanged glances with Claire.

‘Well done, Miss Davenport.’

She had half expected to hear irony in the tone, but there was none and her own face grew a little warmer.

‘She is quick to learn,’ she replied.

‘I’m pleased to hear it. I should not like my niece to be an ignoramus.’

‘I can assure you, sir, she is far from being anything of the sort.’

‘Good.’ Marcus looked down at his niece. ‘Now, Lucy, copy out all those letters again. I wish to speak to Miss Davenport.’

Obediently the child returned to her task. Seeing her once again employed, he drew Claire aside.

‘The books and materials you asked for have been ordered,’ he said. ‘They should be here within the week. Is there anything else you require?’

‘Not at present, thank you.’

‘If you think of anything later, be sure to let me know.’ He paused. ‘Has the child’s appetite returned? Is she sleeping properly?’

‘Yes, sir, on both counts.’

‘Does she seem to be settling down?’

‘I think she is beginning to, yes, but it is likely to take a while before she really feels at home.’

‘Yes, I suppose it will.’ For a moment he surveyed her in silence. ‘Well, then, I won’t detain you further.’ Throwing another glance towards his niece, he took his leave of them.

She watched the departing figure a moment and then went back to see what Lucy was doing. The child looked up, regarding her quizzically.

‘What’s a nigneraymus, Miss Davenport?’

Claire bit back a smile. ‘A very stupid person. Not like you at all.’

‘Oh.’ Lucy digested the information thoughtfully. ‘If I learn all my letters, will Uncle Marcus like me better?’

‘He likes you now.’

‘Does he?’

‘Of course. Did he not bring you here to live with him?’

‘Yes.’

‘Well, then.’

‘It’s just that I don’t see him very much.’

‘Your uncle is very busy,’ Claire replied. ‘Nether-clough is a big estate and it takes up a lot of his time.’

Lucy nodded slowly. ‘Papa was always busy, too.’

‘Gentlemen often are, but it doesn’t mean they don’t care for you.’ She put a reassuring hand on the child’s shoulder and smiled, hoping that what she said was true.

As she and Lucy went for their afternoon walk Claire pondered the matter. She knew that after months without a master, Netherclough really did need Marcus’s close attention. Very often she would see him ride out with Mr Fisk, the land agent, or else he would be closeted in the study with piles of paperwork. So far as the physical welfare of his niece was concerned he had shown a great deal of consideration and compliance. She lacked for nothing. The same was true of her education: the list of books and schoolroom materials Claire had submitted had not been questioned. It seemed he trusted her judgement and was prepared to back it financially. Of course, as he had intimated, money was no object. If Mrs Hughes was to be believed, the Edenbridge family was among the wealthiest in the country. However, when it came to the child’s emotional needs the case was rather different. Marcus spent very little time with her, most of it comprising short visits to the nursery, as today. Although his manner showed interest, he seemed to hold himself aloof somehow as though, having seen to all the material aspects of his guardianship, he was absolved from deeper involvement. She hoped that, as time went on and matters fell into a routine, he might be able to spend more time with Lucy.

She had been so absorbed in thought that she hadn’t paid much attention to the direction of their steps that afternoon, but realised now that once again Lucy had brought them to the paddock where several horses were grazing. It was clear at a glance that they were hunters, huge, powerful beasts all sixteen hands or more at the shoulder. Unperturbed by its size, Lucy was feeding one of them through the fence with handfuls of grass. It was clear that the child knew to hold her hand out flat and that she had no fear of the great teeth or the long tongue that whisked the grass away. As the horse munched she stroked its nose gently.

‘You like the horses, don’t you?’ said Claire then.

Lucy nodded.

‘Shall we find the head groom and ask if we can have a look around the stables?’

Lucy turned round, her expression animated. ‘Oh, yes, please, Miss Davenport.’

And so they spent a delightful hour walking along the row of stalls and loose boxes and admiring the beautiful animals they encountered there. It was immediately clear to Claire that the Viscount and his late brother had a good eye for horseflesh. The head groom was Mr Trubshaw, a stocky, grey-haired individual with a weathered face and a thick Yorkshire accent, and he possessed a fund of knowledge about his charges. He told Lucy the name of each horse and a little of its history. She listened avidly, committing all the details to memory, and asked questions in her turn. Seeing her interest was genuine, he warmed to her very quickly and soon the two were chatting like old friends. Claire watched thoughtfully. Trubshaw had accomplished more in an hour with the child than Marcus had managed in weeks. Lucy was in seventh heaven here and that knowledge gave her an idea.

Later that evening, when Lucy was in bed, Claire inquired of Mather where His Lordship was to be found. The butler directed her to the small salon. It was the same room he had interviewed her in before, when they had spoken about books and teaching equipment.

Marcus was seated in a chair by the fire, but he rose as she entered. Claire caught her breath. He was dressed in cream-coloured breeches and a coat of claret velvet over immaculate linen. A single fob hung from his waistcoat. His hands were innocent of adornment save for one gold signet ring. It was a simple costume, but she thought it would have been hard to find one more elegant or better suited to such a powerful physique.

‘Good evening, Miss Davenport.’

She replied to the greeting and took the offered chair.

‘How may I help you?’

‘I wish to speak to you about Lucy.’

The dark brows twitched together. ‘Is something wrong? Is she ill? Has she been misbehaving?’

‘No, nothing like that. I wanted to ask if there is a pony in your stables that she might ride.’

‘A pony?’

‘Yes, the horses are all too big, you see.’

Undeceived by the innocent tone, he threw her an eloquent look. ‘Is the child keen to ride?’

‘Yes. I believe she has a real affinity with horses.’

She told him about the visit to the stables. He heard her in silence, thinking carefully as he did so. It was not an outlandish request. Horsemanship was one of the accomplishments expected of a young lady of Lucy’s station, and it was healthy exercise besides.

‘There is nothing in the stable that is suitable at present,’ he replied, ‘but I am sure that a pony could be found.’

‘I know that Lucy would be delighted.’

‘I’ll speak to Trubshaw in the morning. He knows every horse within a twenty-mile radius of Netherclough.’

‘He is most knowledgeable,’ she replied.

‘Yes, he is. It was he who taught me and Greville to ride. He’ll be an ideal teacher for Lucy, too.’

‘I have no doubt he will.’ Claire took a deep breath. ‘However, I was hoping that perhaps you might go out with her sometimes, sir.’

The grey gaze came to rest on her face while his own assumed an expression of hauteur. Feeling her cheeks grow warmer, Claire hurried on before her courage failed her.

‘I know you have been very busy since your return, but this would provide a good opportunity for you to spend some time with the child.’

‘What are you implying, Miss Davenport?’

‘Nothing. It’s just…’

‘Just what?’

‘It’s just that I thought it might bring you together more.’

‘Did you indeed?’

‘I do not mean to criticise,’ she said, ‘but it is true that you have seen very little of the child so far and, well, she notices, sir.’

The grey eyes grew as cool as his tone. ‘You think I neglect her?’

‘No, of course not. Well, not deliberately anyway.’

‘So you do think so.’

She swallowed hard. ‘The only reason I said anything is because Lucy asked me if you liked her.’

‘And what did you say, may I ask?’

‘That I was sure you did.’

‘How very reassuring to have your support,’ he replied. ‘However, it is not your place to discuss me with my niece.’

‘She asked the question, sir, and I answered it. I intended no disrespect in doing so.’

For a moment he was silent. Almost she could feel the anger radiating off him and her heart sank. She had spoken too frankly and antagonised him. Perhaps now she had made the situation worse.

‘If I have caused offence, I beg your pardon, sir.’

‘As well you should. In future you will confine yourself to your duties, Miss Davenport, instead of interfering in matters that do not concern you.’ He got to his feet. ‘That will be all.’

Uncomfortably aware of having made a false step, she rose from her chair and dropped a curtsy before beating a retreat, aware as she did so of the fierce hawk-like gaze that followed her every step of the way. Only when she was safely in the hall did she let out the breath she had been holding. Her cheeks burned. How angry he had been. Yet in spite of that she could not regret having said it, even if he did ignore the words.

After she left him Marcus poured himself a glass of brandy and took a deep swig. Claire’s assessment had been quite correct: he was angry. Angry with her for presuming to tell him his duty and angry with himself because he knew the words were merited. It was true he had been very busy since his return; Greville’s death had left a vacuum and there were numerous matters requiring his attention. However, he realised now that in part they had been an excuse for avoiding his young niece. Having spent the last ten years soldiering, he was unused to children and unfamiliar with their needs. The journey from Essex had been more difficult than he had anticipated, for the child was withdrawn and shy of him. Though he spoke to her with the utmost gentleness he had hardly been able to get half a dozen words out of her. He had tried telling her stories about the animals in India that he thought she might enjoy but, though she heard him quietly, she had offered no response. Moreover, she ate very little and slept badly. Clearly the disruption of recent months was taking its toll on her. More than once he had been overwhelmed with a sense of inadequacy.

Claire had known what to say, he recalled. From the first she had instinctively known how to get past the barrier that Lucy had been protecting herself with. He sighed. He had spoken more harshly than he should have done, but her words had touched a nerve. At the same time, he acknowledged, she was offering him an opportunity. Could it work?

After the unfortunate interview in the salon, Claire had seen Marcus only twice in the following week, and that was when he had come to the schoolroom. As usual he had stayed only a short time, just long enough to see what his niece was doing and to ask about her progress. When he had spoken to the child it was always in a tone of quiet encouragement, but this had never elicited more than a few shy words from Lucy. Seeing it, Claire had been saddened. Were the two of them destined to remain polite strangers?

She had said nothing at all to Lucy about the matter of a pony. Marcus had promised to speak to Trubshaw, but would he remember? He was very busy. She wouldn’t raise the child’s hopes only to see them dashed. Nor would she raise the subject again with Marcus himself. It was too loaded a topic now. He had made no reference to their conversation and his manner to her was one of polite aloofness. It seemed that she and Lucy were both to be relegated to the periphery of his affairs.

It came as a surprise, therefore, when a footman came to the nursery to say that His Lordship desired Miss Davenport and Miss Lucy to attend him in the stable yard after luncheon. Hearing the summons, Claire felt the first faint stirrings of hope. Had he kept his promise?

‘Why does Uncle Marcus want us to go to the stables, Miss Davenport?’

‘I don’t know, dear. We must go and find out.’

When they arrived, the Viscount was already there, talking to Trubshaw. Seeing their approach, he greeted them both and then nodded to the groom. The man promptly disappeared into the stable and emerged a few minutes later leading a grey pony. Understanding the implication, Claire felt her heart soar even as her critical eye took in the details of the new arrival. A sturdy, shaggy little creature, the pony stood approximately twelve hands high. He had a bushy mane and tail and gentle brown eyes. A perfect choice, she thought, and her face lit with a smile for she could not but remember when she had been given her first pony. The memory was bittersweet.

Beside her Lucy’s eyes widened.

‘He’s wonderful, isn’t he, Miss Davenport?’

‘Yes, he is.’

‘May I ride him one day, do you think?’

‘You had better ask your uncle,’ she replied.

For a moment her gaze met his. Then Marcus looked down at the child and smiled. ‘Of course you can ride him. He’s yours.’

‘Mine? To keep? Really?’

‘Yes, really.’

Too overcome for speech just then, she flung her arms round him and hugged him. Taken totally by surprise, Marcus felt himself redden and then somehow, rather awkwardly, his arms were round the child and he was hugging her back. Then together they walked over to the pony.

‘His name’s Misty,’ he said.

Lucy looked up at him. ‘I like his name. It suits him.’

‘Yes, I think it does.’

‘How old is he?’

‘Er…’ Marcus looked at Trubshaw for help.

‘Ten, my lord,’ replied the other.

‘He’s older than me,’ said Lucy.

‘That’s so he can teach you how to ride, miss,’ replied the groom.

She nodded thoughtfully, then looked at her uncle. ‘Can I ride him now?’

‘Why not?’ He lifted her up and sat her on the pony’s back. ‘Hold on to his mane. That’s it.’ He looked at the groom. ‘Take her for a walk around the yard so she can get used to him.’

As they set off he watched for a moment or two and then glanced back at Claire only to see that she was already looking at him, her face lit with a dazzling smile. His heart missed a beat and for the second time that afternoon he was taken totally by surprise. She was more than a pretty girl, he realised then. Furthermore, the expression in those glorious eyes was joyful and tender and its warmth was directed at him. The effect was to take his breath away.

‘Thank you,’ she said.

Marcus collected himself quickly. ‘He’s hardly bloodstock,’ he replied, ‘but he’s quiet and steady enough for the child to learn on.’

She nodded. ‘Lucy adores him already.’

He followed her gaze back to the child and the pony, and then he smiled, too. ‘I believe she does.’

‘It will be hard to keep her away from him now, but he will be so good for her, I know it. He’ll build her confidence like nothing else could.’

‘Yes, I think he will, and for that I owe you my thanks. If you had not mentioned the idea, it might not have occurred to me.’

‘I’m very glad I did.’

‘So am I.’

The sincerity in his voice was unmistakable, and the grey eyes looking into her face held an expression she had never seen there before. It disturbed and excited in equal measure, like the memory of his lips on her neck and throat. The recollection sent a shiver along her skin and she was more than ever glad he had known nothing of it. Besides, she reflected, in his fevered dream he had been kissing someone else.

Just then Lucy returned, bright-eyed and smiling, from her short excursion. Marcus lifted her down.

‘Can I ride him again tomorrow?’ she begged.

‘Yes, I don’t see why not,’ he replied. ‘If Miss Davenport doesn’t mind.’

He looked over the child’s head and met Claire’s eye. Lucy looked up anxiously.

Claire laughed. ‘No, I don’t mind.’

‘Will you teach me how to ride properly, Uncle Marcus?’

‘If you wish.’

‘Oh, yes, please.’

‘Very well, but I warn you now. I shall expect you to try hard.’

‘I will try hard, I promise.’

She tucked her small hand into his and gave the other to Claire. Then they walked back to the house together.

‘Will Miss Davenport come riding with us too, Uncle Marcus?’

‘If she wishes to,’ he replied.

The grey eyes rested on Claire. Her heart leapt. It would be wonderful to ride again. She had always loved it, but the opportunities had been few and far between in recent years for it was a pursuit that found little favour with her aunt. Equally quickly she knew it would not be possible to take up the invitation. She had no riding clothes and no means of getting any either with the few meagre shillings remaining to her.

‘I’m afraid I cannot,’ she replied.

‘Why not?’

‘I regret that I have no suitable costume.’

‘I see.’

Much to her relief he didn’t pursue it. In any case, she realised, he must have understood how the case was. He had seen every gown she possessed many times. Her salary would be paid quarterly and wasn’t due for weeks yet. Besides, if he went out alone with Lucy it would strengthen the relationship between the two of them and that could only be to the good.

Chapter Six

Having tucked Lucy into bed that night Claire took herself off to the library to find a new novel. It was her favourite room, a warm, comfortable place with wonderful old chairs in which it was possible to curl up and lose oneself in a good book. She was perusing the shelves when a footman entered with the intelligence that His Lordship desired her presence in the study.

Wondering what it could possibly be about, Claire made her way there. The Viscount was seated behind a large desk. He had apparently been reading some papers, but looked up as she entered and smiled faintly. After inviting her to sit, he opened a drawer in the desk and took out a small box.

‘It occurs to me that if Lucy is to learn to ride she will require a riding habit and some boots. I would like you to attend to it.’ Opening the box, he took out a pouch of coins and laid it on the desk. ‘That should cover the expense.’

‘Yes, sir.’

‘It also occurs to me that you might require an advance on your salary.’ He laid another pouch beside the first. ‘Shall we say ten pounds, to cover immediate expenses?’

Claire felt warmth rise to her face. Ten pounds! It was more money than she could ever recall seeing at one time in her whole life.

‘I should have thought of it earlier,’ he continued, ‘but there have been many matters requiring my attention. I apologise for the oversight.’

‘I…not at all.’ She sought for the right words, feeling oddly tongue-tied. ‘Thank you.’

‘I have some business in Harrogate tomorrow. I thought perhaps you and Lucy might like to come along. I understand from Mrs Hughes that there are some good drapers in the town and an excellent seamstress. You can get Lucy’s riding habit made up there. Order one for yourself at the same time. There is enough there to cover the cost.’

Claire felt her face grow very warm and the hazel eyes that met his were bright with indignation. Somehow she controlled her voice.

‘I thank you, sir, but I cannot accept such a gift. It would be most improper to do so.’

He raised one eyebrow. ‘Miss Davenport, when my ward has learned to ride it will be necessary for you to accompany her when I cannot. That being so, you will require the appropriate costume to do it in. It is a vital part of the equipment you require to do your job—like the horse and the saddle.’ He paused. ‘I take it there will be no difficulty attached to my providing those?’

Hearing the ironic tone, she lifted her chin. ‘It is not at all the same thing.’

‘I beg to differ. I can see very little difference.’

‘Perhaps not, but I assure you, sir, that I can.’

‘Your opinion in this matter is of no moment, Miss Davenport, since it is my wish as your employer that you should ride with my ward. And as your employer I expect my wishes to be obeyed.’

The tone, though perfectly level, was implacable. She knew it would be fruitless to argue, but only suppressed the desire with great difficulty. Had it been Mark Eden she would have yielded to the impulse—with Marcus Edenbridge she could not. It was infuriating, like the suave expression on that handsome face. How arrogant he could be at times and how determined to get his own way.

Though he guessed quite accurately at the thoughts behind the hazel eyes, he remained undeterred. Following up his advantage, he continued, ‘Should you see anything else that Lucy might need, you should feel free to make the purchase.’

‘As you wish, sir.’

‘Quite so, Miss Davenport.’

Her hands clenched in her lap as she wrestled with a strong desire to hit him. She mastered it and tried to focus on what he was saying.

‘The carriage will leave at nine o’clock.’

‘We will be ready, sir.’

‘Until tomorrow, then.’

It was clearly dismissal. Claire retrieved the purses from the desk and rose from her chair. She was halfway to the door when he recalled something else.

‘Incidentally, I have asked Dr and Miss Greystoke to honour me with their company for dinner next Thursday. I would be pleased if you would join us.’

Taken unawares, she heard him with surprise and then with pleasure. It would be wonderful to see her friends again. Gathering her wits, she nodded.

‘I should be delighted.’

‘Good.’ He favoured her with a charming smile. ‘That’s settled, then.’

After she had left him Claire returned to her room. Laying the two purses on the table, she regarded them thoughtfully. With that one casual gesture he had rescued her from financial embarrassment. Moreover, he didn’t have to do it. She could not have asked him for money, particularly since she was essentially here on a trial basis. It was within his rights to withhold any payment until that period was over. Yet he had given it anyway. It was an act of kindness and one she had not looked for. But then there was the matter of the riding habit. He must have guessed what her response would be and had met it most adroitly, leaving no possibility of refusal. The knowledge of her defeat still rankled. For a moment his face returned to her mind.

‘Impossible man!’ she said aloud.

Attempting to dismiss that provoking image, she turned her thoughts to the morrow. With a trip to town in the offing, she would be able to rectify some of the deficiencies in her wardrobe. It occurred to her that, having seen every gown she possessed, he must have realised how the matter stood. The thought that he had assessed her wardrobe and found it wanting was mortifying. Worse, he was right. It was inadequate and unsuited to her present role. It had been foolish of her to think otherwise. By suggesting this trip he had saved her from some potentially embarrassing situations, damn him!

As she had anticipated Lucy was eager for the forthcoming treat and both of them were ready at the appointed time. The carriage stood waiting, a liveried footman by the open door. The Viscount was already in the hallway. Looking at that tall elegant figure, Claire knew a moment’s misgiving. However, nothing of their earlier encounter was apparent in his manner. On the contrary he glanced at the clock and smiled.

‘You are punctual, Miss Davenport.’

Unable to think of a reply, she merely inclined her head.

He gestured toward the door. ‘Shall we?’

Having lifted Lucy into the vehicle, he held out a hand to Claire. For a few brief seconds she could feel the firm clasp of his fingers. His touch seemed to burn through her glove. Then, having spoken to the coachman, he climbed in after her and seated himself opposite as the carriage moved forwards. Aware of his presence to the last fibre of her being, she arranged her skirts and hoped that nothing of her feeling showed in her face.

Fortunately Lucy diverted his attention with a question. He answered her with his customary patience and showed no sign of irritation when it was followed by two more. Now that the barriers were starting to come down, he clearly wanted to encourage the child to talk to him. As she watched the scene it occurred to Claire that he would be a good father as well as an indulgent uncle for there could be no doubt he would have children of his own one day. The thought was pleasing and unwelcome together. Before she could ask herself why, Lucy broke in.

‘Uncle Marcus used to live in India, Miss Davenport.’

‘So I believe,’ replied Claire.

‘When we were travelling from Essex he told me stories about it.’

‘Oh?’

‘Yes, all about hunting tigers and riding on elephants.’

‘How exciting!’ Then, recalling her defeat the previous evening, she smiled. ‘Perhaps he’ll tell you another story now. I’m sure you’d like that, wouldn’t you?’

‘Yes, I would, if you please, Uncle Marcus.’

Torn between disbelief and amusement the Viscount threw Claire a most eloquent look. It was met with an innocent expression that did not deceive him for a moment and he was strongly tempted to deliver a severe set down. Then he saw Lucy’s eager face and knew he could not. After making a mental note to deal with Miss Davenport later, he favoured them with a tale about crossing a river on an elephant which had chosen to take a cooling shower while its passengers, of whom he was one, were still aboard. Lucy laughed in delight.

‘Was anyone watching, Uncle Marcus?’

‘Roughly half the population of the local village, as I recall.’

‘What did you do?’

‘The only thing I could do. I adopted a stiff upper lip and pretended to be quite unconcerned.’

Lucy giggled and, unable to help herself, Claire laughed, too. He regarded his audience with a pained expression.

‘This really is most unkind of you both.’

That had the effect of sending Lucy into fresh peals of laughter, as he had known it would. Claire was both impressed and touched by the way he engaged with the child, and by his ability to take a joke; his expression now was far removed from the haughty individual she had spoken to the previous evening.

Sensing her regard, he looked up and for a moment met her gaze. Then the light of humour faded a little and was replaced by a different kind of warmth altogether. Conscious of that look, Claire felt her heart miss a beat and she quickly looked away.

Seeing her unease, Marcus was annoyed with himself. He had been caught off guard when he should have been prepared, for he had already felt the effect that her laughter could have. Once again it lit her face and made her look beautiful. She laughed sincerely, from the heart, without any trace of affectation. He realised too that it pleased him to see her laugh like that. Hitherto her demeanour, though pleasant and courteous, had always seemed a little reserved, but in unguarded moments she had revealed another side to her personality, one that was fun-loving and light-hearted. It suited her. More, he found it intriguing. Almost at once he brought himself up short. As Lucy’s governess and a member of his staff she was strictly off limits. He had appointed her to the post because it suited him; it was convenient and she was eligible and he wanted to help. Now he realised, somewhat belatedly, that he had not been completely impervious to her charms either.

Claire, sensitive to the atmosphere, felt the change in his manner and upbraided herself for being too forward. It must not happen again. She had not failed to recognise the expression in his eyes when he looked at her and was appalled. Her security depended on keeping this post and she would only do that if her behaviour was above reproach. There could be no familiarity between them. Besides, their social positions made it quite impossible that he would consider her as anything more than a diversion. That kind of liaison could have only one end. It was a lowering thought. Worse was the knowledge that she would forfeit all respect if she was ever to be so foolish as to encourage such attentions. Besides, as she knew full well, there was already a woman in his heart.

In many ways it was a relief when the carriage reached its destination and drew up in the main thoroughfare. The Viscount turned to Claire.

‘I shall leave you here for the time being,’ he said. ‘Wakely will accompany you and carry your packages. I shall return in two hours’ time.’

‘Very well, sir.’

‘In the meantime I trust that you will have a productive shopping expedition.’

‘I am sure we shall, sir.’

The footman opened the door and, having let down the steps, handed Claire and Lucy out onto the street. The Viscount nodded farewell and the vehicle moved on. For a moment or two Claire watched it depart and then took Lucy by the hand.

‘Come. Let us see what this place has to offer.’

In fact, their investigation of the town’s shops was enjoyable and rewarding. Moreover, she and Lucy were the objects of almost fawning attention by the traders they met for the mode of their arrival had been noted. Such a handsome equipage could only belong to a wealthy man and the crest on the door left people in no doubt as to his identity. Two elegantly dressed females attended by a footman were certain of the warmest welcome everywhere they went. Claire was torn between amusement and alarm. It had not occurred to her that they would attract such notice. On the other hand, it was a novelty to be afforded the undivided attention of every shopkeeper they encountered. The latter almost fell over themselves to offer help and advice.

The first stop was the draper’s shop recommended by Mrs Hughes, where bolt after bolt of fine cloth was displayed for her inspection. Eventually she settled on two lengths of figured muslin, in blue and jonquil respectively. They were totally unexceptionable, perfect for her newfound role. Along with them she chose a soft lilac mull. It was simple and plain, but it would make an elegant dress for the forthcoming dinner party with the Greystokes. The fabrics were relatively inexpensive, too, which meant that she could save the remainder of her money in case of need.

When it came to the matter of riding habits Lucy had decided ideas of her own. Rejecting the draper’s suggestion of a dependable brown serge, she chose a deep blue velvet instead. Claire didn’t argue. It was a pretty colour and it enhanced the child’s blue eyes. She chose the brown fabric for herself.

Having purchased the cloth, they went next to the seamstress where they were ushered into an immaculate parlour and served tea while dress patterns were discussed at length. Delighted to have the custom of such exalted clients, the seamstress went into raptures over their chosen materials and assured them both of her ability to contrive the most stylish and elegant gowns imaginable. The conversation about styles and trimmings and measurements went on at such length that eventually Lucy grew bored and plumped herself down in a chair to play with her doll.

At last all the arrangements were complete and they escaped from that establishment to move on to the milliner and thence to the bootmaker. After two hours they had spent what seemed to Claire to be a truly prodigal sum of money. At the same time she had to acknowledge that it was very pleasant to have the means to do it and to be free to choose what she liked rather than what her aunt considered suitable for a young lady. That thought produced others less welcome and, as they walked along the street, she prayed that her uncle would never think to look for her in Yorkshire. In a momentary fit of panic she wished she were safely at Netherclough again, concealed from the public gaze. Then she took a deep breath and told herself not to be so foolish. It couldn’t possibly hurt to enjoy one simple shopping trip.

While Claire and Lucy were thus engaged, Marcus had gone to call upon Sir Alan Weatherby, the local magistrate. He had sent a letter some days earlier, announcing his intention. The missive aroused both curiosity and surprise in the recipient, but he received the visitor with considerable pleasure. The news of Marcus Edenbridge’s return from India had aroused considerable interest in the town, and, with his assumption of the Destermere title, made him a personage of some importance in the neighbourhood. However, in this case the matter was more personal: Weatherby had been a friend of the late Lord Richard Destermere, and had stood as godfather to his sons.

‘Welcome back, Marcus,’ he said, taking the other’s hand in a hearty grip.

‘Thank you, sir. It’s good to be back.’

For a moment the two men were silent, regarding each other in mutual appraisal. Then Weatherby smiled.

‘I see that India agreed with you, my boy.’ He clapped him on the shoulder. ‘Come, let us go into the study and celebrate your return with a glass of wine.’

Once the niceties had been observed, the older man set down his glass and regarded the other with a shrewd gaze.

‘I sense there is more to this than just a social call.’

‘Yes, good though it is to see you.’ Marcus paused. ‘It is about my brother I would speak.’

‘A sad business, Marcus. A bad business in every way.’

‘You saw Greville before he died.’

‘Yes, he paid me an unofficial visit in the guise of David Gifford. He told me about his mission here—as a magistrate it was my job to lend him whatever assistance I could. I was glad to do it, too. The Luddite crew have stopped at nothing in the pursuit of their evil ends.’ Weatherby paused. ‘Your brother paid a heavy price for trying to stop them.’

‘Yes, he did, but I intend to bring his killers to justice.’

‘You can count on my full support.’

‘Thank you, sir.’

‘Someone found out what he was doing and silenced him. The killing had all the hallmarks of an execution.’

‘You saw his body?’

‘Yes.’ Weatherby’s hand clenched on the arm of his chair. ‘As soon as I heard the name David Gifford I knew who it was. Later I visited the scene of the crime—a deserted barn on the edge of the moor. My guess is he was somehow lured to the spot and then killed.’

‘Have you any idea whom he might have met that evening?’

‘No, but he must have thought it important to be there.’

‘Was he following a lead, perhaps?’

‘Who knows? At any rate he must have been getting close if someone felt the need to silence him.’

‘Who else knew about his mission here?’

‘Only Sir James Wraxall. He’s also a magistrate and he owns several mills.’

‘So he would also have an interest in helping to catch the wreckers.’

‘Absolutely. He was most keen to help. It was he who provided Greville’s cover by hiring him as a wagon driver at the Gartside mill.’

‘Did he know David Gifford’s real identity?’

‘No, only that his task was to find and destroy the Luddite group.’

‘I see.’ Marcus drank the rest of his wine and set down the glass. ‘Well, this has been a most helpful conversation, sir.’

‘What are you going to do?’

‘I don’t know yet. First I need to find out who my brother’s associates were, and who he was due to meet the night he died.’

‘I’ll make some discreet inquiries. If I find out anything at all, I’ll send word.’

‘I’d appreciate it.’

‘In the meantime I trust you’re settling back to life in England.’

‘Yes, though I little thought I’d ever return.’ Marcus smiled. ‘It has been good to see Netherclough again. And it’s not just my home now—my niece lives there, too.’

‘Ah, yes, Greville’s child. I have not seen her since she was a baby.’

‘Lucy is six now.’

‘Good Lord! Is she really? At all events, it’s too young to be cast adrift in the world. Lucky for her she has you, my boy.’

‘I’ll try to live up to expectation.’

‘I’m sure you will.’ The older man eyed him keenly. ‘Meanwhile, you need to think about the future. As Viscount Destermere it is incumbent on you to marry and get heirs to carry on the family name. Find a good woman, my boy. I did and I’ve never regretted it.’

Marcus grinned. ‘I’ll keep it in mind.’

Having taken his leave, he returned to town to collect Claire and Lucy. Both looked to be in good spirits so he assumed the shopping expedition had been a success. On enquiry he was proved right.

‘It was most satisfactory, sir,’ replied Claire. ‘I hope your business was concluded equally well.’

‘Indeed it was, Miss Davenport.’

His expression was enigmatic and not for the first time she found herself wondering at the thoughts behind those cool grey eyes. However, he seemed disinclined to talk after that and, as Lucy was busy with her doll, Claire occupied herself agreeably by admiring the view from the window. Thus the rest of the return journey passed in companionable silence.

In the days following, Claire’s time was spent in the schoolroom or in the grounds where she and Lucy walked when the weather was fine. The estate was beautiful, for some of the trees were changing colour and the rolling green acres of park and woodland were tinted with gold and russet hues. Sometimes they walked along the banks of the river and looked for a kingfisher or watched the brown trout finning against the current. At others they walked in the woods and collected handfuls of burnished conkers from the horse chestnut trees, and listened to the songs of the wild birds.

When it rained and they were compelled to remain indoors, Claire used the long gallery for exercise, thinking up games to play. It was during one of these that Lucy’s gaze came to rest on one of the portraits.

‘Papa,’ she said then.

Claire came to stand beside her. ‘Your papa?’

‘Yes. Aunt Margaret said he’s with the angels now, like Mama.’

‘I’m sure she’s right.’

‘She said he wasn’t coming back.’

‘Do you miss him, Lucy?’

‘I suppose so. Only I never saw him much. He was always very busy, you see.’

Claire did see, all too well. She put her arm round the child’s shoulders and drew her closer.

‘You have your Uncle Marcus, though, and you have me.’

Lucy nodded. ‘I like Uncle Marcus. He makes me laugh.’ She paused. ‘I like you too, much better than Great-Aunt Margaret. She was old and cross.’

‘Was she?’

‘Yes. I was glad when Uncle Marcus came for me.’

Although the words were said matter-of-factly, Claire felt her heart go out to the little girl who had never known what it meant to be part of a loving family.

‘Are you happy here, Lucy?’

The child looked up at her with solemn eyes that were somehow much older than their six years. Then she nodded. Claire breathed a sigh of relief. It was often hard to know whether children were happy, but at last Lucy seemed to be adjusting to her new environment and to the people in it. She pointed toward the next picture. It was of two young men in sporting costume. Both carried guns under their arms and were accompanied by several dogs. A brace of pheasant lay at their feet.

‘See, there’s your papa with Uncle Marcus.’

‘How old were they?’

‘About seventeen, I’d say.’

‘That’s quite old, isn’t it?’

Claire supposed it was when you were six. She smiled. ‘Yes, quite old.’

Pleased to have the thought confirmed, Lucy turned back to the portraits.

‘Who is that lady there?’

‘I’m not sure.’

‘That is your mother,’ said a voice behind them.

They turned in surprise to see Marcus there. Neither of them had heard him approach. Claire wondered how long he had been there and how much of the conversation he might have overheard. He came to join them in front of the painting.

‘She’s very pretty,’ said Lucy.

‘Yes, she is,’ he replied. ‘You look like her.’

‘Do I?’

‘I think so.’

Lucy surveyed the portrait with wistful eyes. ‘I wish she was here.’

‘If she were, I think she would be very proud of you.’

That drew a faint smile. Claire, looking over the child’s head, met his eye and smiled, too. Then she turned back to the pictures and by tacit consent they strolled on a little way, eventually coming to a halt before another canvas. This time a haughty nobleman stared down at them out of the frame.

‘My father,’ said Marcus, by way of explanation.

Looking at the cold, aloof expression on that face, Claire remembered what the housekeeper had told her earlier.

‘I can see the family likeness,’ she observed.

‘There is a physical likeness,’ he acknowledged. ‘Otherwise we were chalk and cheese, and it wasn’t a case of opposites attracting.’

‘I’m sorry to hear it.’

‘He did have a lot to put up with admittedly. Greville and I were no saints. We sowed some wild oats between us. The old man was glad to see the back of me in the end.’

‘Was that why you went to India?’

‘I was sent to India in consequence of a scandal,’ he replied. ‘At the time I fancied myself in love with a most ineligible young lady. We planned an elopement to Gretna Green, but my father found out and scotched the scheme just in time.’

‘Just in time?’

‘Yes. He was right in that instance. The marriage would have been an unmitigated disaster. Of course, I only realised that with the wisdom of hindsight.’

‘And so you found solace with the East India Company.’

‘Very much so. The place suited me very well and the Company offered the possibility of an exciting and varied career.’

‘And you never looked back?’

‘At first, but less and less as time went on. Eventually I came to see that what I’d believed to be love was merely boyish infatuation.’

‘I see.’

‘Do you think me fickle?’

She shook her head. ‘No, just young—and perhaps a little foolish.’

‘I was certainly young, and very foolish. However, India changed that. You might say I grew up there.’

‘It must have been exciting.’

‘It was, some of the time.’

‘I should like to hear about it.’

‘Some time perhaps,’ he replied.

The tone was courteous enough and the words accompanied with a smile, yet she knew that there had been an indefinable shift, as if an invisible barrier had come down between them. Clearly there were things about those years in India that he did not wish to discuss, and she had no right to trespass there. Was the mysterious Lakshmi among them? What had happened? Clearly he had been very deeply in love with her. In that case, why had he returned to England without her? Surely a man like Marcus Edenbridge wouldn’t give a snap of his fingers for social convention. In his position he didn’t need to. Perhaps the boot was on the other foot and the lady had not cared enough for him. Perhaps she had loved someone else and jilted him.

Before further contemplation was possible a maidservant arrived to inform them that some parcels had arrived. Marcus excused himself and she and Lucy took themselves off to investigate. The parcels in question proved to be from the seamstress. The next hour was spent trying on the finished garments. Claire could not but admire the workmanship. It was very fine indeed and far better than she could have done herself. The new muslin dresses were neat and functional, but the lilac evening gown was a more elegant creation, fitting close at the bust and then falling in graceful folds to her feet. The bodice, though modest, revealed her figure to advantage. In comparison to London fashion she supposed it to be unremarkable, but it was, nevertheless, a more fashionable gown than any she had owned before and she knew full well she would enjoy wearing it. The riding habit was neat and elegant, the severe lines of the military-style jacket relieved by gold frog fastenings. It fitted like a glove to the waist before falling away into the full skirt. A jaunty little hat trimmed with ostrich feathers completed the ensemble. The shade and style were well suited to her figure and colouring, and at a stroke transformed her from girl to woman of fashion. The thought was both welcome and disturbing. It occurred to her to wonder what her employer would think of the transformation. Then she told herself not to be foolish. He probably wouldn’t even notice. Uncle Hector never seemed to notice such things. At the very most a new gown had called forth a grunt from that quarter. Fortunately no one else was likely to see it, so it would not attract undue attention.

Meanwhile, Lucy had been parading up and down in front of the mirror, admiring her new riding habit from every possible angle. The colour was a perfect foil for her brown curls and blue eyes. Lifting the hem of her skirt, she stuck out a toe to see the effect of the fabric against the polished leather of a new boot. Then she smiled as her gaze met Claire’s in the glass.

‘Now Uncle Marcus can teach me to ride,’ she announced.

Chapter Seven

The first lesson was duly arranged for the following afternoon. Claire accompanied her young charge to the stable yard where Marcus was already waiting. He smiled to see Lucy’s new costume and bade her turn around so he could view it from every angle.

‘Very pretty,’ he said then.

‘I chose the material,’ she confided.

‘You chose well.’ He tweaked one of her curls and then turned to Claire. ‘I’ll take her out for an hour or so and let her get used to the saddle.’ He glanced at her muslin frock. ‘I take it you’re not accompanying us today.’

‘No, sir. I thought it best if I did not.’ Seeing him raise an eyebrow, she hurried on. ‘This being the first time Lucy has ridden. The fewer distractions she has the better.’

The grey gaze met and held hers in a long and level stare. Recalling an earlier conversation, she felt her heart begin to beat a little faster. Was he annoyed? However, to her relief he merely nodded.

‘Well, you may be right on this occasion. However, in future I shall expect you to come along, Miss Davenport.’

‘As you wish, sir.’

‘I do wish it.’

Conscious of that penetrating gaze, Claire tried to appear unconcerned. However, it wasn’t easy when he was standing so close. With no little relief she watched him turn his attention to his niece, lifting her easily onto the pony’s back. She listened as he showed the child how to sit and how to hold her reins. Lucy hung on his every word.

Once she was ready he swung onto his own horse. He looked as if he belonged there, she thought, a born horseman. There was an elegance about the tall, lithe figure, and a suggestion of contained strength. She watched him take the pony’s leading rein and touch his horse with his heels. Then they set off, followed at a respectful distance by Trubshaw. Claire watched until they were out of sight and then retraced her steps to the house.

Lucy took to the experience of riding like a duck to water and the following day saw her and Claire in the stable yard again. This time, both were dressed to ride. The Viscount made no comment on Claire’s appearance and merely greeted her with his customary courtesy.

In fact, he had noted the habit with approval, his critical gaze taking in every detail. It was elegant and quietly stylish and, he thought, it became her very well indeed, showing off her figure to perfection. And what a figure! A man could span that waist with his hands. Even the sober colour looked good on her too, he thought, complementing her dark curls and enhancing those wonderful hazel eyes. He smiled wryly. It remained to be seen whether she could ride. He had selected a pretty bay mare for her, a willing creature but well mannered withal.

Whatever doubts he might have had on that score were soon allayed. She had an excellent seat and a light hand on the reins. Moreover, she looked very much at home in the saddle. He found himself wishing they were alone so that she might really put the mare through her paces. For some time they rode at Lucy’s pace, but then, feeling the need for something more challenging, he reined in and told Trubshaw to go on ahead.

‘We’ll catch up in a minute.’ He looked across at Claire. ‘These horses need to stretch their legs.’

At the thought of a gallop her eyes brightened. Part of her suspected he was also testing her, but she didn’t care. Once again she was aware of his regard and felt rising warmth along her neck and face. To hide her confusion she kept her eyes on the departing figures. When she judged they were far enough away she threw him a quizzical glance. He met and held it.

‘Well, Miss Davenport?’

For answer she touched the mare with her heel. The horse sprang forwards into a canter. Out of the corner of her eye Claire saw the Viscount’s chestnut drawing level. She grinned. So he wanted to test her, did he? She leaned forwards a little and gave the horse its head. The mare accelerated into a gallop, her neat hooves flying across the turf. Exhilarated by the pace and the rushing air Claire laughed out loud. Behind her she could hear the thudding hoofbeats of the other horse and then a moment later saw it draw level. A sideways glance revealed a grin on its rider’s face. In that second she knew he was deliberately keeping pace and had no intention of being outrun. The two horses swept on up the slope to where Lucy and Trubshaw were waiting. Claire reined in and then leaned down to pat the mare’s neck. Lucy was agog.

‘It was a draw, Miss Davenport. I was watching.’

Claire laughed. ‘I think you’re right.’

‘I’m going to ride like that one day,’ the child continued.

‘Yes, but not just yet,’ said Claire.

‘Certainly not,’ agreed the Viscount. Then, seeing Lucy’s crestfallen expression, he softened the blow. ‘You’ll learn soon enough.’

As they set off again he reined his mount alongside Claire.

‘How do you like the mare?’

‘I like her very well.’

‘I thought you might. She was a lady’s horse before, and is of a sweet temperament.’

‘Her owner must have been sad to part with her.’

‘I imagine so. However, I could hardly have mounted you on one of my hunters.’

Claire threw him a swift sideways glance in which dismay was clearly registered. Surely he hadn’t bought the horse on her account? That was ridiculous. He must have had the animal for some time. Yet she couldn’t recall having seen her when she and Lucy visited the stables before. Furthermore, the mare was no more than fifteen hands and finely made, certainly not up to a man’s weight. As the implications dawned she felt a strange sensation in her breast. It was a feeling compounded of gratitude and alarm. He had already shown her a great deal of consideration. More than she had any right to expect.

Although he could not follow her train of thought he could not mistake the expression of dismay on her face and he mentally rebuked himself for his clumsiness. He had meant to let her think the horse had been part of his stable.

‘I purchased her along with Lucy’s pony,’ he said. ‘As I told you, I shall require you to accompany my niece when I cannot.’

The tone was cool and firm and precluded argument. Claire avoided his eye and kept her gaze straight ahead between the horse’s ears.

‘Yes, sir.’

It was the only reply she felt able to give. He was her employer and his wishes prevailed. More than that, she had enjoyed herself too much today to want to forfeit the chance of riding in future. Now that she was on a horse again she realised how much she had missed it.

Somewhat to her disappointment, business occupied him for the next few days so she and Lucy had to go out without him. Trubshaw was in attendance as usual but the Viscount was conspicuous by his absence. Claire tried hard not to miss him but, though it was undoubtedly a pleasure to ride, it wasn’t the same somehow. She was annoyed with herself for feeling the lack. For goodness’ sake, she was too old for what amounted to a schoolgirl crush! He certainly wouldn’t be giving her a moment’s thought. Why should he? He had hired her to do a job. If he showed her any additional courtesy it was on account of what had gone before and, perhaps, because of her connection with the Greystokes.

That last proved a calming thought. The Viscount valued Dr Greystoke’s friendship very highly and was also beholden to Ellen for her previous care of him. He would not risk offending either by his treatment of Claire. Having got a new perspective on the situation, she cringed inwardly when she remembered her response to his kindness. What a vain little fool she must appear. As if a man like Marcus Edenbridge would look twice at a governess! Why should he? He could have his pick of all the eligible young women in the land. Mortified now, Claire resolved to demonstrate a different kind of behaviour when next they met.

That proved to be on Thursday when the Greystokes came to dine at Netherclough. Claire was relieved to learn that they were to be the only company that evening. It meant there was no one else to note her presence and perhaps mention it to others later. Her whereabouts would remain secret. She dressed with care, selecting her new lilac gown. It was simple and elegant without being ostentatious, and the colour suited her. As she had no other jewellery her only adornment was her locket. Nevertheless she was not displeased by her appearance when she looked in the glass. It should at least pass muster. Affording her reflection a last wry smile, she left her chamber and made her way to the drawing room.

She arrived to find the guests talking to their host, but at her entrance they greeted her with expressions of pleasure, which she returned with equal sincerity.

George gave her a beaming smile.

‘Good to see you, Miss Davenport, and how very well you look.’

Ellen echoed the sentiment. ‘Indeed you do, my dear. And what a delightful gown.’

The Viscount, listening, knew the words for truth. As he hadn’t seen the frock before he gathered it must be a new purchase. Clearly the trip to Harrogate had been productive. The colour of the fabric became her well, suiting her dark curls and fresh complexion, and his critical eye could find no fault with the cut or the style. It epitomised simple, understated elegance. She seemed to have an instinct for it. He noted that she was wearing the silver locket again. It was a pretty trinket, but amethysts would go better with that gown. Even so it showed off her figure well and, he reflected, a figure like hers should be shown off. It was beautiful. His imagination stripped away the dress and contemplated what lay beneath. He caught his breath. With an effort of will he forced the image away and his attention back to his guests.

A short time later dinner was announced. He offered his arm to Miss Greystoke while her brother led Claire in. Throughout the meal, though he kept up his part in the general conversation, Marcus found his attention repeatedly returning to Claire. Yet his critical eye could discern not the least hint of awkwardness in her demeanour, and her manners were impeccable. Far from seeming out of place, she looked as though she belonged.

Once the meal was over the two ladies withdrew to the drawing room, leaving the men to talk over their brandy and cigars. Claire had been looking forward to having the opportunity for private speech with Ellen, and when at last the two of them were alone she seated herself on the sofa beside her friend.

‘Now tell me all,’ Ellen said. ‘And especially about your young charge.’

She listened avidly as Claire supplied the details.

‘I am so glad that all is well. I gathered as much from your letter, but it’s always reassuring to hear it from your own lips.’

‘I have nothing to complain of,’ said Claire. ‘The Viscount takes a great interest in Lucy’s education and provides whatever I ask for in that regard.’

‘Excellent.’

‘He is most solicitous about the child and seems anxious to ensure her happiness.’

‘So it would seem.’ Ellen paused. ‘Has he said any more about finding the men responsible for his brother’s death?’

‘No, but that does not mean he has abandoned the scheme.’

‘At least he can use his position to enlist the help of the authorities. That must be far safer than adopting a false identity.’

‘I cannot think he will do so again, not now he has Lucy to consider.’

Had they known it, the conversation in the dining room was turning on a similar theme.

‘Have you taken further action?’ asked George.

‘I called upon Sir Alan Weatherby in Harrogate last week. He is my godfather—was Greville’s too—and is a local magistrate besides. He is most anxious to have information about the wreckers. Rest assured, if he learns anything I shall know of it soon after.’

‘Then he knows the truth?’

‘Yes. Sir James Wraxall also knew of Greville’s mission here, though not his true identity. He knew my brother by the pseudonym of David Gifford.’

‘Wraxall knew?’

‘Yes, and lent his full support to the scheme.’

‘I suppose he would, being a local magistrate. All the same he is not a popular man in the district.’

‘Magistrates rarely are popular,’ said Marcus.

‘Wraxall is a mill owner, too. He was the first to cut wages.’

‘Ah, I see.’

‘I am glad you have chosen this way to find your brother’s killers.’

‘I hope the disappearance of Mark Eden didn’t cause you any difficulties?’

‘None at all. As you asked, I gave it out that he had gone to stay with relatives further north. I left the destination suitably vague.’

‘I am much obliged to you, George.’

‘No offence, but I rather hope Eden does not return.’

The Viscount smiled wryly. ‘Really? I rather liked him.’

‘Seriously, Marcus.’

‘Seriously, George, so do I.’

A short time later they rejoined the ladies in the drawing room and the conversation was directed into other channels for a while. Then George suggested some music. The Viscount’s grey eyes gleamed. Recalling the story-telling episode on the way to Harrogate, he looked straight at Claire and seized his opportunity for revenge.

‘Perhaps Miss Davenport will oblige us with a song.’

As he had foreseen, Claire could hardly refuse. He watched as she got up and moved to the pianoforte. When her back was to the others she threw him a most eloquent look. His grin widened. Enjoying himself enormously, he followed her to the instrument and riffled through the sheet music until he found the piece he was looking for. Then he handed it to her.

Torn between annoyance and amusement Claire took it from him, scanning it quickly. In fact it was neither difficult nor unfamiliar as she had suspected it might be. He wasn’t that unkind, she decided. All the same she would have preferred not to be the centre of attention. Thank goodness it wasn’t a large company.

‘I’ll turn the pages for you,’ he said.

Undeceived by that courteous offer she nevertheless returned him a sweet smile.

‘How very kind.’

The grey eyes held a decidedly mischievous glint, but he vouchsafed no reply and merely stationed himself beside her. Supremely conscious of his proximity but unable to do anything about it, she turned her attention to the music. Then, taking a deep breath, she settled down to play.

After hearing the opening bars Marcus’s amusement faded and was replaced by pleasure and surprise; she played and sang beautifully, more so than he could ever have supposed. He had expected competence, but not the pure liquid notes that filled the room. Her voice was clear and true and had besides a haunting quality that sent a shiver down his spine and seemed to thrill to the core of his being. He had heard the song countless times, but never so movingly rendered. When at last it came to an end he was quite still for some moments before he recollected himself enough to join in the applause. He wasn’t alone in thinking the performance good. Greystoke too had been much struck by it.

‘Wonderful!’ he said at last. ‘First class, Miss Davenport.’

‘I had a first-class teacher,’ she replied, looking at Ellen.

‘There can be no doubt about that,’ Marcus replied. ‘You are both to be congratulated.’ This time there was no trace of mischief in his face when he looked at Claire. ‘Please, won’t you play something else?’

Her heart beat a little faster for he had never used quite that tone before. It was unwontedly humble. Controlling her surprise, she could only acquiesce.

‘Yes, of course.’

Turning to the pile of music, she drew out a piece at random. It was much more difficult and she was glad of it for it meant she wouldn’t be tempted to look at him instead. However, she soon became conscious that he felt no such constraint. Her skin seemed to burn beneath that penetrating gaze and only with a real effort of will could she keep her expression impassive and her concentration on the music. Soon enough the melody claimed her and filled her soul. Marcus saw her surrender to it and felt all the passion of that skilled performance as he too was transported. He knew then that he was listening to something quite out of the ordinary, something that both awed and delighted, and he didn’t want it to end.

When it did he was first to lead the applause. However, the others were not far behind him. George Greystoke got to his feet.

‘Bravo, Miss Davenport!’

She received their praise with a gracious smile and then rose from the piano stool, insisting that Ellen be allowed her turn. When her friend bowed to the pressure Claire retired to a seat across the room. Marcus’s gaze followed her, but he remained by the pianoforte and presently turned his attention to his guest, consulting with her about the choice of music and then waiting to turn the pages as she played. He was, thought Claire, a most courteous host, and, seeing him now, his attentions to herself did not seem so marked at all, but rather the good manners of one accustomed to moving in the first circles. It was foolish to refine on a look or a gesture. He would treat any female guest with the same polished courtesy.

The remainder of the time passed agreeably enough until, soon after the tea tray had been brought in, the Greystokes took their leave.

‘It has been a most delightful evening,’ said Ellen as they stood together in the hallway.

‘I hope to have the pleasure of seeing it soon repeated,’ Marcus replied.

He shook hands with George and then came to stand by Claire to wave the guests off.

‘Miss Greystoke is right,’ he observed as the carriage pulled away. ‘It has been a most delightful evening.’

Claire glanced up at him and smiled. ‘Yes, it has.’

They remained there together until the vehicle was lost to view round a bend in the drive, and then turned and walked back into the hallway. For a moment they paused, neither one speaking. Aware of him to her very fingertips, wanting to linger and knowing she must not, she forced herself to a polite curtsy.

‘I’ll bid you a goodnight, sir.’

Marcus wanted to detain her, but could think of no valid reason for doing so. Instead he took her hand and carried it to his lips.

‘Goodnight then, Miss Davenport.’

Reluctantly he watched her walk away and then returned to the drawing room and poured himself a large brandy from the decanter on the table. He tossed it back in one go and poured another. As he did so he glanced across the room to the pianoforte and, in his imagination, heard Claire singing and knew again the frisson along his spine. He also knew that what he felt was a damn sight more than admiration for fine musical skill. When they had been alone together after the guests had gone he had wanted to take her in his arms. No, he corrected himself, what he had really wanted to do was carry her up the stairs to his bedchamber and make love to her all night.

Almost immediately he felt self-contempt. Claire Davenport was not some trollop to be used for an idle hour’s amusement. She was a respectable young woman. She was Lucy’s governess, for heaven’s sake. A role he had appointed her to. Any liaison between them would make that position untenable and he would be responsible for ruining her reputation and then for causing her to leave. Only a real cur would do that. Only a cur put his own desire before the welfare of the woman he claimed to care for. For both their sakes there could be no familiarity between them. It was not only his feelings and hers that were involved here, but Lucy’s, too. She was beginning to settle into her new home, to trust him. It was obvious that she was also growing attached to her new governess. Could he be responsible for the loss of yet another person she cared for? Could he put her through that? It needed but a moment’s thought to know the answer. There must be no advances to Claire, no matter what it cost him. Had she been living with the Greystokes it might have been different, but the minute he hired her he had put her out of reach. The irony did not escape him.

Claire returned to her room and retired to bed, but sleep would not come. Her thoughts were troubled and her mind raced. Every time her eyelids closed Marcus’s face was there. His words echoed in her memory. She could still feel the warmth of his hand on hers. The memory set her pulse racing, like that other memory of his lips on her skin. When he was near it was hard to think of anything else. His presence drew her as a moth to a flame and, just as surely, she knew that yielding to temptation would mean getting badly burnt. Men of rank might dally with their servants, but they did not marry them.

The knowledge brought with it a feeling of overwhelming sadness. If things had been different…if they had met under other circumstances…but she could not imagine any circumstances under which they would have met. Her uncle, though a gentleman, did not move in such exalted circles. He was flattered by the notice of a man like Sir Charles Mortimer. What would he have said to the notice of a viscount? What would have been his reaction if such a man had offered for her hand? She knew the answer too well: the offer would have been accepted immediately and she would have been expected to comply. Her heart beat a little quicker at the thought. If she had been promised to a man like Marcus Edenbridge would she have sought to escape the match? The answer brought another wave of warmth to her neck and face. Just as quickly she realised how ridiculous it was even to consider the possibility. Ridiculous and dangerous. She was not safe yet. This post was her refuge, her protection. She would do nothing to jeopardise it, no matter what her personal inclination.

In the morning she would resume her duties as though nothing had happened. When she and Marcus Edenbridge happened to meet, she would behave with the utmost propriety. Never by word or sign would she let him suspect what she felt for him. This evening, delightful as it had been, was a one-off occasion, a favour perhaps for past aid. It would not happen again. He had discharged his obligation and in future his socialising would be done among his social equals. The knowledge gave her a pang; she had enjoyed herself this evening. It had given her a glimpse of another world, one to which she would never belong. It served to reinforce how very different were their social positions.

In the days that followed the Viscount behaved with the utmost propriety when their paths crossed. He visited the nursery each day and took a keen interest in what Lucy did, but he never lingered or tried to interfere in any way. To Claire he was unfailingly civil, but never more than that. Just occasionally the grey eyes betrayed a stronger emotion, but it was never given further expression.

He also rode with them less frequently, having many other matters requiring his attention. Although she missed him, Claire was grateful for the distance between them. Sometimes she would look from her window and see him ride out across the estate, sometimes alone, but more usually with the land agent. Then she would know that she and Lucy would be riding with Trubshaw that day. Her young charge made good progress and gained in confidence. Soon she was clamouring to be let off the leading rein. The next time that Marcus appeared in the nursery she petitioned him on that score.

‘I’ve been riding for three weeks now, Uncle Marcus. Can’t I please ride Misty without being led?’

He dropped to one knee so that they were face to face and then he smiled. ‘I don’t see why not.’

Lucy flung her arms round his neck. ‘Thank you, Uncle Marcus.’

He returned the hug and looked over the child’s shoulder to Claire.

‘The pony is quiet enough. I think she’ll come to little harm,’ he said. ‘In any case, one learns by doing. Is that not so, Miss Davenport?’

‘Indeed it is, sir.’

Lucy looked at him solemnly. ‘Will you come with us, Uncle Marcus?’

He grinned and ruffled her hair. ‘I have a lot of things to do today.’

She threw a conspiratorial glance at Claire. ‘But I might fall off.’

‘Well, you might,’ he agreed. ‘But then you’ll just have to get back on, won’t you?’

‘Yes.’

The tone and facial expression were so forlorn that Claire was unable to restrain a grin. Her young charge was clearly not above using feminine wiles to get her own way. Even so she didn’t expect him to succumb. His expression said very plainly that he knew what she was about, but to her surprise she saw him smile.

‘Oh, all right, then, you ghastly brat. I’ll come.’

Undismayed by this mode of address, Lucy smiled up at him.

‘But only if you have completed all of your lessons first,’ he added, with belated severity.

Desperately wanting to laugh, Claire turned away and fixed her attention on the view from the window. The Viscount stood up, regarding her with a speculative expression.

‘You will inform me later, Miss Davenport, if Lucy has not done everything she ought.’

‘Yes, sir.’

He looked at his ward and jerked his head towards the desk. With the sweetest of smiles Lucy returned to work. Seeing her once more bent over her copybook, he turned back to Claire. Though she had assumed an expression of becoming gravity she was unable to hide the laughter in her eyes. It was fascinating, all the more so because she was quite unconscious of the effect it had on the beholder. If they had been alone, he would have taught her about the dangers of exerting fascination. As it was he could not permit himself that very attractive luxury so, reluctantly, he made her a polite bow instead and then took his leave.

Claire didn’t set eyes on him again until they met in the stable yard that afternoon. However, apart from a brief, polite acknowledgement of her presence he focused his attention on his ward. Claire was glad of it. It also afforded an opportunity of watching them together. He was, she thought, a good teacher, for he was quiet and firm in delivering instruction, but always ready to praise. As always, Lucy hung on his every word, clearly eager to please him. She learned quickly. He had only to tell her something once and she remembered it.

As she was off the leading rein a groom and not Trubshaw attended them. And as it was Lucy’s first solo outing the pace was necessarily gentle, but Claire didn’t mind. It was just pleasant to be out of doors on so fine a day and in so beautiful a place. All the trees were turning now, the foliage a glorious display of red and russet and gold, and the autumnal air was rich with the scent of leaf mould and damp earth. It was good to be alive on such a day. She glanced at her companions. It was good to be in such agreeable company. Even if it could not last for ever she would enjoy it now.

Lulled by the easy pace and the beauty of her surroundings, Claire was totally unprepared for the sudden violent eruption of a pheasant from the long grass at her horse’s feet. For one heartbeat she had an impression of beating wings and a squawking cry and then her startled mount shied violently, throwing her hard. Earth and sky and trees spun crazily for some moments afterwards, so she lay quite still until the scenery had stopped moving and she could get her bearings again. Then she was aware of someone beside her and of anxious grey eyes looking down into hers.

‘Claire, are you hurt?’

For a second she did not reply, being aware only that he had used her Christian name, a mode of address that he had never employed before. Then she shook her head.

‘I… I don’t think so. Just a little dazed, that’s all.’

‘Can you sit up?’

A strong arm brought her to a sitting position and supported her there. She managed a wan smile. ‘Nothing broken, I think,’ she said. ‘Only my pride is a little bruised.’

‘That will mend. Can you stand?’

‘Yes, I think so.’

She made to rise, but was saved the trouble for his arm was round her waist, lifting her onto her feet. It stayed there while the groom was despatched to retrieve her horse. Feeling somewhat foolish and not a little self-conscious, she disengaged herself from his hold and took a tentative step away. Without warning the ground shifted under her feet and she swayed. If he had not caught her she would have fallen.

‘I think that’s the end of your ride for today,’ he said. ‘We must get you back to the house.’

‘There’s really no need. I’ll be all right in a minute or two.’

‘Nonsense! Your cheeks are the colour of paper. You need to go and lie down for a while.’

‘Really, I…’

‘Don’t be a little fool. If you get back on that horse now you’ll be off again within a minute.’

He guided her to his own horse and without further consultation she was lifted in a pair of powerful arms and transferred with consummate ease onto the front of his saddle. As the implications dawned Claire paled further. Surely he could not be intending to… It seemed that he was for, having given orders to the groom to lead the mare back, Marcus swung up behind her. Then, taking the reins in one hand, he locked the other arm around her waist. Claire tensed, her heart racing.

‘I can ride home,’ she protested. ‘There’s really no need…’

In mild panic she tried to resist the arm. For answer it tightened a little, pulling her closer.

‘I think otherwise,’ he replied, ‘and for once you’re going to do as you’re told, my girl.’

With that he turned the horse for home. Seeing there was no help for it, Claire capitulated, lapsing into warm-cheeked silence. As he glanced down at her his lips twitched.

‘What, no furious counter-argument?’

‘Would it do any good?’

‘Devil a bit,’ he replied.

It drew a wry smile in return. She might have known how it would be. Being used to a life of command, this man had an expectation of getting his own way, and an infuriating habit of succeeding, too. In any case she didn’t feel much like arguing. Her head was beginning to throb now and, in spite of her assertion to the contrary, she was no longer convinced that she could have ridden back by herself. Moreover, there was something comforting about having the responsibility removed and she felt grateful for that solid and reassuring presence.

Lucy regarded her somewhat anxiously. ‘Are you all right, Miss Davenport?’

‘Not quite right,’ she replied, ‘but I shall be better soon.’

‘It was a naughty pheasant, wasn’t it?’

‘Very naughty.’

Marcus grinned. ‘If I see it again I’ll shoot it.’

Satisfied with this, Lucy nodded and trotted along beside the groom.

Claire sighed. ‘I should have been better prepared. Then I would not have fallen off.’

‘You could scarcely have avoided it,’ Marcus replied. ‘The bird was well concealed and there is nothing like a pheasant for putting a rider on the ground.’

The tone was both humorous and kind and not what she had been expecting. There was also an unusually gentle expression in the grey eyes. Seeing it, Claire felt her pulse quicken. Not knowing quite what to say, she lapsed into silence.

‘It’s all right,’ he said. ‘You don’t have to talk if you don’t want to. Lean your head on my shoulder and rest.’

Claire reclined against him and closed her eyes. The gentle motion of the horse and the warmth of the man were soothing and gradually she began to relax. There would probably be some bruises tomorrow, but all things considered she’d got off lightly.

They returned to the stables some twenty minutes later. Marcus instructed the groom to see to Lucy and then dismounted, lifting Claire down after. Just for a moment she had a sensation of weightlessness before he sat her down gently on the cobbled yard, surveying her with a critical eye. She still looked a little pale though not quite as much as before.

‘Can you walk?’

She replied hurriedly in the affirmative, dreading that if she did not he would carry her. The idea of presenting such a spectacle to the watching servants filled her with horror. Much to her relief he did not gainsay her this time, but merely offered her his arm, and his free hand to Lucy.

‘Come then, let us go in.’

He escorted them in and sent Lucy to change before escorting Claire to the door of her room.

‘I will have Mrs Hughes send up some water,’ he said. ‘You must have a hot tub at once. If not you’ll be as stiff as a board tomorrow.’

Claire’s cheeks turned a deep shade of pink. Gentlemen did not commonly refer to such things in front of ladies, yet he seemed quite unembarrassed. He was also right. A hot bath would help enormously. Lowering her gaze from his, she nodded.

‘Thank you.’

‘After that you must lie down for a while until you feel better.’

‘But Lucy…’

‘I will see to Lucy. You just concern yourself with getting well again.’

With that he left her. Claire slipped thankfully into her room and closed the door, leaning upon it in relief.

In fact, Marcus was right. A hot tub and a lie down did much to restore her. She was right though about incurring some bruises, but Mrs Hughes had come to the rescue with tincture of arnica so the discomfort was considerably lessened. It was from the housekeeper that she learned about the Viscount’s plans to host a soirée.

‘It is to be a fairly small gathering,’ said Mrs Hughes, ‘but it will be so pleasant to see company at Netherclough again.’

Claire felt the first stirrings of apprehension. Company posed a possible threat to her anonymity here. However, she forced a smile. ‘Yes, I’m sure.’

‘His Lordship wishes to establish his return in the neighbourhood,’ the housekeeper continued, ‘and that can only be to the good, can’t it?’

‘Oh, yes. When is the event to be?’

‘On Tuesday next. There’s a deal of work to do before we can pass muster, of course, but I doubt not we’ll pull it off.’

‘I’m sure you will.’

‘Perhaps he’ll ask you and Miss Lucy to come down for a while.’

Claire’s stomach lurched. The possibility had not occurred to her and now occasioned real alarm. She had no desire for anyone to see her here. It wasn’t that she thought they’d find a governess of any interest at all, but gossip spread and a careless word in the wrong place might mean her uncle somehow got to hear of it. Then she would be lost. When she had asked for this job it was in part because Netherclough was remote. It had not occurred to her that her employer would entertain. Too late she realised it had been a foolish oversight on her part.

In the days that followed this conversation she waited in trepidation lest the Viscount should approach her to solicit Lucy’s presence in the drawing room. If he did she would be obliged to accompany her charge. She could not risk arousing suspicion by refusing or making difficulties. As he hadn’t mentioned the occasion to her at all, perhaps it was because he had no intention of having either of them there.

But on his next visit to the nursery, he explained, ‘I would have asked you to bring Lucy down tomorrow evening,’ he said, ‘but the affair is not due to start until eight, which is really too late for her.’

Claire seized her chance. ‘Yes, sir, you are quite right.’

‘It’s a pity but, on this occasion, it can’t be helped.’

‘She is also shy and might feel daunted at the prospect of so many strange faces.’

He looked thoughtful. ‘I had not thought of that.’

Claire felt flooding relief. He seemed to have accepted what she said. She was off the hook and, perhaps, when she and Lucy did eventually appear in company, all need for circumspection would have passed.

On the evening of the soirée he came to say goodnight to his ward. He had got into the habit now and Lucy clearly derived pleasure from seeing him.

‘You look very nice, Uncle Marcus,’ she said, surveying the tall figure clad in impeccable evening dress.

Claire silently agreed with the assessment. He wore a dark coat with cream-coloured breeches and waistcoat and immaculate linen. It was simple, almost severe, but it enhanced every line of that lean, athletic form. She thought it would be hard to find a more elegant figure, or a more striking one. He was, she acknowledged, a very handsome man.

He smiled down at the child. ‘I hope the rest of the ladies will be so easily pleased.’

Hearing the words, Claire experienced an unexpected pang. Of course there would be ladies present. Moreover, they would be ladies of his social class. Some, no doubt, would be single and on the lookout for a husband. He was, she knew, a most eligible bachelor. Annoyed with herself for thinking such thoughts, she tried to dismiss them. A man like Marcus Edenbridge could set his sights as high as he liked. Not only would he never look her way, but, once married, the secluded rural idyll she had enjoyed would be shattered for good.

They bade goodnight to Lucy and then withdrew to the passage outside the door. Marcus paused a moment, surveying Claire keenly.

‘Are you all right, Miss Davenport? You look a little pale.’

‘I am quite well, thank you, sir. Just a little tired, that’s all.’

‘Perhaps an early night, then?’ he suggested.

‘Yes,’ she replied. ‘That was my intention.’

He bade her a goodnight, favoured her with a polite bow, and then was gone. Claire waited until he reached the end of the passage and headed down the stairs. Then very quietly she followed, stopping in the shadows on the landing, watching him descend to the hallway. The sound of horses’ hooves and wheels on gravel announced the arrival of the first guests. She saw them enter, heard him greet them, speaking and smiling with the polished assurance that so characterised him.

Looking at the beautiful clothes of the arriving guests, Claire became painfully conscious of her plain muslin frock. It soon became clear too that several of the ladies were young and very attractive. From their smiles it seemed that their host was making quite an impression. But then he was the kind of man that women did notice. She sighed. When she had come to Netherclough she had wanted to preserve her anonymity. Now she had got her wish. Marcus wouldn’t give her another thought. Why should he? He had plenty of other distractions now. She was merely the governess and could be nothing more. For just one moment she wished she could be down there too, wished she could be one of that elegant gathering. Then he might glance across the room and, seeing her there, might smile and come across and solicit her hand for a dance. How would it be to dance with him? She would never know. Sadly she turned away and went to seek solace in the library.

It was gone eleven before the last of the guests departed and Marcus had waved them off. The evening had been a success in that it had fulfilled its aim of reacquainting him with the wealthy and aristocratic neighbours he had not seen for over ten years. On the other hand, having re-established the connection, he was reminded why he hadn’t missed them. With a wry smile he acknowledged that he had been scrutinised and weighed and measured, mostly by the matrons with unmarried daughters. Their fawning attentions left him in no doubt they considered him a good catch. Yet for all their undoubted accomplishments the young women present were lacking somehow. They were either too diffident or too conscious of their own social consequence. At some point he knew he would have to marry and get heirs to continue the family name, but he had seen nothing tonight that remotely tempted him. The thought of a London Season held little appeal either.

Unlike Greville, he suspected he would not find his soul mate among the society beauties. The woman he loved was lost to him for ever and he had never found her like again. He wondered now if he ever would. The past ten years had not been without female companionship, of course, but now he found it hard to remember their faces. They had given their bodies willingly and he had satisfied a need with them, but his heart had remained untouched. Having experienced the grand passion, he found it hard to settle for less.

Конец ознакомительного фрагмента.

Текст предоставлен ООО «ЛитРес».

Прочитайте эту книгу целиком, купив полную легальную версию на ЛитРес.

Безопасно оплатить книгу можно банковской картой Visa, MasterCard, Maestro, со счета мобильного телефона, с платежного терминала, в салоне МТС или Связной, через PayPal, WebMoney, Яндекс.Деньги, QIWI Кошелек, бонусными картами или другим удобным Вам способом.